
مدیر کل اقتصاد خانواده و توسعه کارآفرینی شهرداری 
تهران برنامه های این معاونت برای حمایت از کارآفرینی 
را تشــریح کرد و گفت: حمایت از مشــاغل خانگی و 
آموزش و عرضه ۱۶ حرفه به شهروندان تهرانی از جمله 
اهداف شهرداری است. به گزارش ایسنا، داوری در مورد 
اقدامات و برنامه های اداره کل اقتصاد خانواده و توسعه 
کارآفرینی شهرداری تهران با بیان اینکه شهرداری در 
راستای انجام وظایف اجتماعی خود تصمیم گرفت از 
مشــاغل خانگی با توجه به ظرفیت ها و امکانات خود 
حمایت کند، گفت: البته حمایت از کارآفرینی و اقتصاد 
خانوار  موضوع جدیدی نیست چراکه در گذشته نیز 
شهرداری تهران در حوزه آســیب ها وارد شده بود و 

در حوزه حمایت از زنان سرپرســت خانوار، اصلاح و 
بازپروری معتادان هــم از کارآفرینی برای بهبود این 
افراد استفاده کرده بود. وی به اقدامات شهرداری تهران 
اشاره کرد و با بیان اینکه در گذشته نیز برای حمایت و 
توسعه کارآفرینی خانواده ها در قالب مجموعه های 
کوثر و یاورشهرها اقدام شده است، اظهار کرد: با همین 
رویکرد در دوره جدید مدیریت شــهری و با دستور 
شهردار تهران مقرر شد تا مسأله کارآفرینی و کمک به 
اقتصاد خانواده ها توسعه یابد، چراکه قطعا اقتصاد یکی 
از مسایل کشور است و تقریبا اکثر خانواده ها مخصوصاً 
در دهک های یک تا ۵ درگیر مسائل اقتصادی هستند 
و معاونت های اجتماعی مناطق شهرداری نیز همیشه 

حمایت هایی از مشاغل خانگی داشتند و یک تجربه 
و سابقه ای در این زمینه هست که به دستور شهردار 
تهران این حمایتها، توســعه یافت و ساماندهی شد. 
مدیرکل اقتصاد خانواده و توسعه کارآفرینی شهرداری 
تهران هدف دیگر این اداره کل را کمک به توســعه و 
افزایش درآمد برای افرادی که کار دارند؛ اما بازار برای 
عرضه ندارند، عنوان کرد و هدف مهم دیگر این اداره 
کل را تولیــد کالای اقتصادی دانســت. داوری ادامه 
داد: با رویکرد حمایت از مشاغل خانگی در چند گام 
شناســایی، جذب، آموزش، تولید، کیفیت سنجی و 
عرضه محصولات خانگی چه در حوزه داخل و حتی 

برای صادرات، دسته بندی هایی در نظر گرفتیم.

اعلامبرنامههایشهرداریبرایتوسعهکارآفرینیخانوادهها
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سرمقاله
نقش موثر دانش بنیان ها 

در رشد تولید

اســتارت آپها، دانش بنیان 
ها و به طور کلــی اقتصاد 
دیجیتال در هــر حوزه ای 
که وارد شوند، باعث افزایش 
بهره وری و یا به عبارت دیگر مولد بودن می شود. 
اقتصاد دیجیتال در بلندمدت بسیار سودده خواهد 
بود. در بحث اشتغال نیز ممکن است در کوتاه مدت 
تسهیلات ورود فناوری اطلاعات به حوزه اقتصاد 
مثبت نباشد، اما در بلندمدت این رویه تغییر خواهد 
کرد و فناوری اطلاعات باعث ایجاد مشاغل بیشتری 
خواهد شد. در سطح جهانی، حمایت از شرکت های 
نوآور و فناور به شکل های مختلف صورت می گیرد. 

این حمایت ها...

  کیوان نقره کار، کارشناس 
فناوری 

متن کامل  د ر صفحه 3
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حمایتویژه
ازدانشبنیانهای
حوزهماهوارهوفضا

پرداخت تسهیلات به دانش بنیان ها 52 درصد افزایش یافت

رونق سرمایه گذاری در بخش دانش بنیان
صفحه4

صفحه3

گام بلند نوسازی بافت های فرسوده 
ساخت   مسکن   در بافت  های   ناکارآمد   ادامه   دارد

معاون علمــی رئیس جمهور با اشــاره به تولید 
ماهواره های هدهد و کوثــر بر حمایت ویژه این 
معاونت از شرکت های دانش بنیان و فناور فعال 
در حوزه فضایی تاکید کرد. به گزارش مهر به نقل 
از معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاســت جمهوری، حسین افشــین با تبریک  
تزریق موفــق ماهواره های هدهــد و کوثر در 
مدار ۵۰۰ کیلومتری که بامداد امروز توســط 
ماهواره بر ســایوز از پایگاه فضایی  وستوچنی 
روسیه به فضا پرتاب شدند اظهار داشت: معاونت 
علمی و فناوری ریاســت جمهــوری علاوه بر 
خدمات پشــتیبانی و حمایتهــای معنوی از 
شــرکت امیدفضا به عنوان یک شرکت دانش 
بنیان و اعطای تسهیلات مختلف در زمینه اخذ 
مجوزهای بهره برداری از وزارت صمت و  امور 
گمرکی از ابتدای شــکل گیری پروژه ساخت 
ماهواره کوثر در این شــرکت و در ادامه پروژه 
ماهواره هدهد از این پروژه هــا حمایت کرده 
است. افشین با اشاره به رویکرد حمایتی معاونت 
علمی در دوره جدید گفت: براساس مدل جدید 
مکاتباتی بــا وزارت ارتباطات انجام شــده تا با 
پیش خرید تصاویر ارسالی از این ماهواره ها از 
پیشبرد این قبیل برنامه ها حمایت شود.بحث 
بیمه پروژه های فضایی هم که از درخواستهای 
فعالان بخش خصوصی حوزه فضایی است در 
معاونت علمی در دست پیگیری است. ماهواره بر 
سایوز حامل ۵۳ ماهواره از جمله نخستین ماهواره 
های ساخت بخش خصوصی  )شرکت های دانش 
بنیان( ایران به نام های هدهد و کوثر، ساعت ۲:۴۸ 
بامداد امروز سه شنبه ۱۵ آبان ماه از پایگاه فضایی 
وستوچنی به فضا پرتاب شــد. حسین شهرابی 

فراهانی، مدیرعامل مجموعه...

آگهي فراخوان مناقصه عمومي یك مرحله اي به شماره 2000/ك/1403
نوبت دوم

پروانه کار لایروبي و اصلاحات سیستم کولینگ و فومینگ چهار دستگاه مخزن انبار نفت کرج )مخازن شماره ۱۳-7-۳-۱(
دستگاه مناقصه گزار:شرکت ملي پخش فرآورده هاي نفتي منطقه البرز به نشاني:  کرج –جاده ملارد –جنب پل بصیرت –انبار نفت شهید دولتي کرج در نظر دارد مناقصه مشروحه ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکي دولت برگزار نماید.

شرح  عنوان 

پروانه کار لایروبي و اصلاحات سیستم کولینگ و فومینگ چهار دستگاه مخزن اانبار نفت کرج )مخازن شماره ۱۳-7-۳-۱( ۱-موضوع مناقصه 

۳۶۵روز ۲-مدت انجام کار 

۱۶۴/۵۶۰/۲۵۸/۰۳۲ریال  براساس )فهرست بهاء نفت سال ۱۴۰۳( و )فهرست بهاء سازمان برنامه و بودجه سال ۱۴۰۳( و)فهرست بهاء  نرخ عوامل نفت و فهرست بها سال ۱۴۰۳( و قیمت روز بازار ۳-برآورد پایه 

واریز سپرده نقدي به مبلغ۱۶/۴۵۶/۰۰۰/۰۰۰ریال   )شانزده میلیارد وچهارصد و پنجاه و شش میلیون ریال( بحساب شماره ۲۱7۲۵۸۸۰۰۲۰۰۵ بانک ملي بدون شناسه واریز یا ضمانتنامه بانکي معتبر )باستثناء ضمانتنامه به عهده بانک پاسارگاد( با شناسه ملي منطقه البرز به شماره ۱۴۰۰7۴7۸۴۴۳ معادل مبلغ فوق و یا سایر تضامین قابل قبول در بند »الف« ماده »۶«  آئین نامه تضمین در معاملات دولتي مصوب ۱۳9۴/۰9/۲۲.  ۴-مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار و نوع تضمین

از زمان انتشار آگهي تا ساعت ۱۴ روز چهارشنبه  مورخ۱۴۰۳/۰۸/۲۳ ۵-مهلت دریافت اسناد از سامانه ستاد

راس ساعت   ۱۰  روز  سه شنبه  مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۲9  در محل تاسیسات انبار نفت شهید دولتي واقع در کرج-جاده ملارد ۶-تاریخ و محل بازدید و جلسه توجیهي

تا ساعت  ۱۴ روز شنبه  مورخ  ۱۴۰۳/۰9/۱۰ 7-مهلت زماني ارسال پیشنهاد 

در مهلت مقرر  متقاضیان با مراجعه به سایت www.setadiran.ir اسناد را دریافت و پس از بارگزاري کلیه  پاکات تکمیل شده در سامانه تدارکات الکترونیک  دولت )ستاد (،رسید آن را همراه با اصل پاکت”الف”تا قبل از گشایش پاکات بصورت لاك و مهر شده به دبیرخانه کمیسیون مناقصات شرکت ملي پخش فرآورده هاي  نفتي البرز واقع 
در کرج بالاتر از میدان طالقاني  ساختمان ستاد شرکت  ملي پخش فرآورده نفتي البرز تحویل نمایند .

۸-محل و نحوه دریافت و تسلیم پیشنهادات :دریافت اسناد مناقصه و تسلیم پاکات الف:)تضمین شرکت 
درفرآیند ارجاع کار (ب:)اسناد و مدارك مناقصه (ج: )پیشنهاد  قیمت(

۱- ارائه گواهي معتبر تایید صلاحیت و رتبه بندي حداقل پایه ۵ ،در رشته۵ نفت و گازو یا رتبه ۵ تجهیزات و  تاسیساتاز سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور.
.HSE ایمني ،بهداشت و محیط زیست (مناقصه گزارو اخذ حداقل امتیاز ۶۰  از ۱۰۰ در ارزیابي(HSE  و رعایت اطلاعیه ها و دستور العمل هاي HSE ۲-مدارك و سوابق مورد نیاز الزامات 

۳-لیست پرسنل فني و تخصصي شرکت به همراه مدارك مربوطه.
۴-  ارزیابي کیفي با معیارها و شرایط زیر، با کسب حداقل ۶۰ امتیاز از ۱۰۰: )به قرارداد هاي ازتاریخ ۱۳9۲/۱۰/۱۰ به بعد بر اساس نرخ تورم مراجع ذیصلاح  ،نرخ تعدیل تعلق میگیرد و ارائه مدارك   مبني بر دارا بودن ظرفیت مجاز کاري الزامي است (

الف: تجربه در ۱۰ سال گذشته-حداقل 7.۵ و حداکثر ۳۰ امتیاز از ۱۰۰ )توضیح اینکه کارهاي صرفاً برقي و ...کار مشابه محسوب نمي شوند (
ب: حسن سابقه در ۱۰ سال گذشته- حداقل 7.۵ و  حداکثر ۳۰ امتیاز از  ۱۰۰)توضیح اینکه حسن سابقه الزاماً براي کارهایي مورد قبول است که به عنوان تجربه کاري )موضوع بند الف( ارائه شده است (

ج:توان مالي در ۱۰ سال گذشته - حداکثر ۴۰ امتیاز از ۱۰۰ 
*در ارزیابي سوابق کاري  و اجرایي ، ارائه قرارداد، گواهي تحویل موقت/قطعي الزامیست.لازم به ذکر است در پروژه هایي که داراي اضافه کاري هستند ارائه مفاصا حساب  بیمه و مجوز  اضافه کاري الزامیست.

۵-ارائه تصویر کلیه صفحات اساسنامه شرکت ،آگهي تاسیس شرکت ،آخرین تغییرات در روز نامه رسمي  و کد اقتصادي و شناسه ملي.
۶-ارائه گواهي امضاء محضري شخص و یا اشخاصي که طبق آخرین  تغییرات در روز نامه رسمي مجاز به امضاء اسناد تعهد آورشرکت مي باشند الزامي است.

9-شرایط متقاضیان  و الزامات شرکت در مناقصه 

ساعت 9   روز یکشنبه  مورخ ۱۴۰۳/۰9/۱۱ ۱۰-تاریخ گشایش پاکات ارزیابي

ساعت   ۱۰  روزدوشنبه  مورخ ۱۴۰۳/۰9/۱9 در سالن جلسات شرکت به نشاني مناقصه گزار واقع در کرج،خیابان طالقاني شمالي،جنب دادگستري،شرکت ملي پخش فرآورده هاي نفتي منطقه البرز ۱۱-تاریخ و محل گشایش پاکات )الف،ب،ج(

سه ماه بعد ازگشایش پاکات نرخ. ۱۲-تاریخ اعتبار پیشنهادات

سه مناقصه گر به شرط احراز امتیاز لازم در ارزیابي کیفي ۱۳-حداقل تعدادمناقصه گران جهت گشایش پاکات 

وفق اسناد مناقصه و گزیده شرایط اسناد )ضروریست متقاضي کلیه اسناد مناقصه و صورتجلسه توجیهي قبل از پیشنهاد  نرخ را دریافت ، مطالعه و اطلاعات و مدارك درخواستي  را از طریق سامانه ستاد ارائه نماید. ۱۴-سایر شرایط و زمانبندي ها
* قیمت ها مي بایست متناسب با کالاي ساخت داخل ، با لحاظ کیفیت ارائه گردد. )خرید کالاي خارجي  که مشابه تولید داخل دارد  ممنوع مي باشد. (

   **پاکات پیشنهاد نرخ شرکت کنندگاني که امتیاز لازم را اخذ نمایند و  در ارزیابي شکلي مورد تایید واقع گردند گشوده خواهد شد..
   ***دارا بودن ظرفیت آزاد  پیمانکاري براي شرکت در مناقصه و تکمیل فرم مربوطه در اسناد مناقصه

شرکت ملي پخش فرآورده هاي نفتي منطقه البرز
شناسه آگهی ۱۸۲۰۴۶۲

آگهي مناقصه عمومي نوبت اول
اداره کل آموزش و پرورش استان آذربایجان غربي درنظردارد نسبت به خرید تعدادی توپ ورزشی از طریق مناقصه اقدام نماید.

مناقصه گذار: اداره کل آموزش وپرورش استان آذربایجان غربی به نشانی ارومیه  ـخیابان امام خمینی )ره( ، نبش خیابان خیام شمالي، اداره پشتیبانی و تدارکات اداره کل آموزش و پرورش استان 
موضوع مناقصه: خرید توپ ورزشی

محل دریافت اسناد مناقصه:  سامانه تدارکات الکترونیک دولت به آدرس www.setadiran.ir تلفن تماس : ۰۴۴-۳۱9۳۲۲۰۶
 مهلت دریافت اسناد مناقصه:از تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۱9 تا تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۲۳

مهلت تحویل اسناد مناقصه به دبیرخانه اداره کل و ارسال در سامانه : تا آخر وقت اداری ۱۴۰۳/۰9/۰۵ در پاکتهای سربسته و مهر شده )الف-ب-ج( 
تاریخ تشکیل کمسیون مناقصه: روز سه شنبه تاریخ ۱۴۰۳/۰9/۰۶ ساعت ۱۰ صبح در محل اتاق معاونت پژوهش، برنامه ریزی و توسعه منابع  واقع در اداره کل آموزش و پرورش استان 

اعتبار پیشنهاد قیمت:۱۴۰۳/۱۱/۳۰
مبلغ سپرده شرکت درمناقصه: مبلغ ۲.۱۰۰.۰۰۰.۰۰۰ )دو میلیارد و یکصد میلیون (ریال

نوع سپرده شرکت درمناقصه : ضمانت نامه معتبر بانکی و یا واریز وجه به حساب شماره ۴۰۵۵۰۳۱۲۰7۵۸۰۲۲7 بانک مرکزی به شماره شبا IR ۰۵۰۱۰۰۰۰۴۰۵۵۰۳۱۲۰7۵۸۰۲۲7 و 
شناسه واریز 9۸۱۱۲7۵۵۵۱۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۲9۰۰ به نام تمرکز وجوه سپرده ذیحسابي اداره کل آموزش و پرورش استان آذربایجان غربي

*کمیسیون مناقصه در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار می باشد.
*هزینه چاپ آگهی در روزنامه به عهده ی برنده مناقصه می باشد.

*سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به مناقصه در اسناد و شرایط عمومی و خصوصی مندرج می باشد که جزء لاینفک قرارداد خواهد بود.                  
اداره کل آموزش و پرورش استان آذربايجان غربي

شناسه آگهی ۱۸۲۳۰۲۳



اقتصاد2
ایران

فعالیت ١۵ میلیــون ایرانی در 
بازار رمز ارز

عضو انجمن صنفــی رایانه ای ایــران گفت: 
گفته می شــود بین ١٠ تــا ١۵ میلیون یوزر 
فعال در ایــران وجود دارد. به گــزارش ایلنا، 
امیر تقدســی، عضــو انجمن نظــام صنفی 
رایانه ای ایران با اشــاره به انســداد حساب 
صرافی هــا در دو هفته اخیر اظهار داشــت: 
متاسفانه هنوز علت این اقدام مشخص نیست 
 اما می گویند ایــن اقدام را بــا هدف کنترل 

بازار انجام داده اند.
وی ادامه داد: از دیگر مشــکلات بازار رمز ارز 
در کشــور ابهامات قانونی در این حوزه است 
در حالی در این باره قانون هایی وضع شــده 
اما در ســال ٩٨ با قانون ممنوعیت پرداخت 
مواجه شدیم و در حال حاضر شرایط اینگونه 
است که در حوزه رمز ارز نه ممنوعیت وجود 
دارد و نه فعالیت ها بدون محدودیت اســت 
و در حالی کــه در دنیا موضــوع رمز ارز حل 
 شــده اما در ایــران همچنان با مشــکلاتی

 مواجه هستیم.
تقدسی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه در 
حال حاضر در ایران چــه جمعیتی با رمز ارز 
فعالیت می کنند، تاکید کرد: آمار دقیقی در 
این باره وجود ندارد اما گفته می شــود بین 
١٠ تا ١۵ میلیون یوزر فعــال در ایران وجود 
دارد. عضو انجمن نظام صنفی رایانه ای ایران 
همچنین درباره معاملات مســکن و خودرو 
با رمز ارز اظهار داشــت: در این باره قوانین و 
دستورالعمل نانوشــته وجود دارد که رمرارز 
حق ورود آنــی به بازار را نــدارد اما می دانیم 
که  در بازار غیر رســمی این معاملات انجام 

می شود.
تقدســی تاکید کرد: باید این هشــدار را به 
مردم بدهیم کــه کلاهبرداری هــا در حوزه 
رمز ارز بسیار زیاد شــده است اما ماهیت رمز 
اعتماد متقابل اســت. وی همچنین درباره 
بلوکه شــدن دارایی های ایرانیها در ولت ها 
گفت: برخی از رمز ارزها قابلیت مســدودیت 
دارند و برخی هم ندارند تا کنون مسدودیتی 
انجام نشــده اما از آنجایی که این شرکت ها 
آمریکایــی هســتند اگــر هــم وارد فضای 
تحریمی شــویم تنها رمز ارزی مســدود و 
 بلوکه می شود که قابلیت انســداد را داشته 

باشد.

١۲ میلیارد دلار برای کالاهای 
اساسی و دارو 

رئیس ســازمان برنامه و بودجه گفت: برای 
کالاهای اساســی و دارو ١۲ میلیارد دلار در 
بودجه سال آینده پیش بینی شده که بر همین 

اساس هم عمل خواهد شد.
به گزارش ایلنا، پورمحمدری رئیس سازمان 
برنامه و بودجه در پایان جلسه هیات دولت با 
حضور در جمع خبرنگاران عنوان کرد: چیزی 
که قوانین پایه ما است دو موضوع است؛ یکی 
اینکه نظام ارزی کشــور تک نرخی و شناور 
مدیریت شــده است و اســتثنا بر آن نرخ ارز 
ترجیحی برای کالای اساســی و دارو است و 
بانک مرکزی سیاســت های خود را بر همین 
مسیر جلو می برد و بودجه هم بر همین اساس 

بسته شده است.
وی افــزود: بــرای کالاهای اساســی و دارو 
١۲ میلیــارد دلار در بودجــه ســال آینده 
 پیش بینی شده که بر همین اساس هم عمل 

خواهد شد. 
رئیس سازمان برنامه و بودجه درباره پرداخت 
بدهی دولت گفت: چیزی که در بودجه سال 
آینده برای بازپرداخت بدهی پیش بینی شده 
پرداخت بدهی به نظام بانکی حدود ۲٠٠ هزار 
میلیلارد تومان در قالب اوراق بهادارسازی این 

بدهی ها است. 
اوراق جدید در اختیــار بانک ها قرار می گیرد 
و بین خودشــان مبادله می شود و دوم اینکه 
حدود ۲٠٠ هزار میلیارد تومان هم برای تادیه 
بدهی های دولت بــه تامین اجتماعی در نظر 
گرفته شده است این دو رقم عمده برای این 

دو موضوع است.
پورمحمدی گفت: ســاز و کارهایی هم برای 
پیمان کاران دیده شد که مطالبات طلبکاران 
مثل پیکانکاران پروژه ها پرداخت شــود یبر 
این اســاس آنها مــی تواننــد از دارایی های 
دولــت بردارند ١٠ درصــد را پرداخت کنند 
و ٩٠ درصــد بابت تســویه بدهی هاشــان 
 باشــد این ســه مکانیزم برای این کار دیده 

شده است.

خبر

بنابــر گفته مســئولان، 
۵٠٠ میلیــارد ریــال از 
بدهــی شــرکت مپنــا 
ســهام  ســود  بــرای 
عدالــت در هفتــه آینده 
 بــرای شــرکت ســپرده گذاری مرکــزی واریز

 خواهد.
واریز ســود ســهام عدالت عملکــرد مالی ١۴٠١ 
شرکت ها که قرار بود در یک مرحله پرداخت شود، 
اما حالا به مرحله سوم رسیده اســت! سود سهام 
عدالتی که مرحلــه اول آن آذرمــاه و مرحله دوم 
آن اسفندماه پرداخت شــد، اما بدعهدی برخی از 
شرکت ها سبب شد همچنان پروند عملکرد مالی 

١۴٠١ سهام عدالت باز بماند.
سود سهام عدالتی که بنابر اعلام مسئولان سازمان 
بورس اکنون بیش از ۲۴ هزار میلیارد تومان از آن 
وصول شده است؛ در همین راستا ولی الله جعفری 
مدیر نظارت بر ناشران سازمان بورس و اوراق بهادار 
در گفتگو با خبرنگار اقتصادی باشــگاه خبرنگاران 
جوان گفته بود: در مجموع تاکنون برای واریز مرحله 
سوم و تسویه سود سهام عدالت ۲۴.۵ هزار میلیارد 
تومان پول واریز شده است که اگر مبلغ باقی مانده 
هم به آن اضافه شود حدود ۲۵ هزار میلیارد تومان 

سود مرحله سوم و تسویه سهام عدالت خواهد بود.
ســودی که تنها ۵٠٠ میلیارد تومان آن از سمت 
شرکت مپنا وصول نشده و این شرکت اعلام کرده 

بود: طی مکاتبات متعدد با مبادی ذی ربط آمادگی 
خود را برای تسویه بدهی ۵٠٠ میلیارد تومانی سود 
سهام عدالت از محل مطالبات، سهام و یا دارایی های 
غیرنقدی اعلام نموده اســت، با این حال تاکنون 
پاســخ مثبتی دریافت نشده اســت و چهارشنبه 
چهارم مهر ماه نیز مذاکــره با دبیر کارگروه عدالت 
پیشنهادی بر اساس مصوبه هیأت مدیره مپنا اعلام 
و مقرر شد در صورت تایید، مپنا طی اقساط منطقی 
بر اساس وصول مطالبات از کارفرمایان دولتی، مبلغ 

بدهی ۵٠٠ میلیارد تومانی خود را تسویه نماید.

در همین راســتا هم به تازگی محمد باغســتانی 
مدیرعامــل شــرکت ســپرده گذاری مرکزی در 
گفتگو بــا باشــگاه خبرنگاران جــوان گفت: مپنا 
همچنان سود سهام عدالت را واریز نکرده شرکت 
سپرده گذاری مرکزی تنها عاملیت پرداخت سود 
را دارد قطعا مراجع ذی صــلاح اگر تصمیم گیرند 
که سود وصولی ســهام عدالت تقســیم شود در 
اسرع وقت این ســود را برای سهامداران به واسطه 
شــبکه بانکی پرداخت می کنیم. بایــد تاکید کرد 
همچنان منتظر شــرکت مپنا هســتیم که دین 

خود را پرداخت کند تا بتوانیم ســود مرحله سوم 
 عملکرد مالی شــرکت ها در ســال ١۴٠١ را یکجا 

واریز کنیم.
او در پاسخ به این پرسش که شرکت مپنا قرار بود 
سود سهام عدالت را اقساطی واریز کند این موضوع 
به کجا رسید؟ پاسخ داد: متاسفانه شرکت مپنا تا این 
لحظه همچنان واریز اقساطی هم نداشته و حدود 
۵٠٠ میلیارد تومان این شرکت برای سهام عدالت 

بدهی دارد.
باشگاه خبرنگاران جوان هم برای پیگیری بیشتر 
بحث تکمیل سود سهام عدالت به سراغ احمد رضا 
فراست، معاون مالی و اقتصادی گروه مپنا رفت و او 
گفت: بر اساس برنامه ریزی های انجام شده اقدام 
به تأمین مالی از طریق بانک کردیم و هفته آینده 
یعنی حداکثر تا روز دوشــنبه مبلغ ۵٠٠ میلیارد 
ریال از بدهی ما به ســهام عدالت تسویه می شود و 
طبق برنامه ریزی های انجام شده از سایر روش های 
تامین مالی به امید خدا در اولین فرصت باقی مانده 
بدهی خود را در قالب افزایش سرمایه و موضوعات 
دیگر اجرایی می کنیم و بدهی سود سهام عدالت را 

تسویه کامل خواهیم کرد.
گفتنی اســت، بــرای مراحــل اول و دوم ســود 
سهام عدالت ســال مالی منتهی به ۲٩ اسفندماه 
١۴٠١  به حســاب بیش از ۴۳ میلیون ســهامدار 
سود واریز شــده بود؛ حالا باید منتظر ماند و دید 
سرانجام ســود سهام عدالت تســویه خواهد شد؟ 
 باشــگاه خبرنگاران جــوان پیگیر ایــن موضوع 

خواهد بود.

گره واریز سود باز خواهد شد؟

سهامداران در انتظار واریز سود سهام عدالت

 ثبت سفارش جدید آغاز می شود
تامین ٨٠٠ میلیون یورو برای واردات خودرو 

مدیر طرح واردات خودرو با بیان اینکه تاکنون 
٨٠٠ میلیون یورو برای واردات خودرو تامین 
شده است، گفت: روند تامین ارز مستمر است 
و به زودی ثبت ســفارش جدید نیز خواهیم 

داشت.
مهدی ضیغمی مدیر طرح واردات خودروی 
وزارت صمت در گفتگو با مهــر درباره اینکه 
گفته می شود ثبت ســفارش واردات خودرو 
متوقف شــده، اظهار کرد: به هیچ عنوان این 
حرف درست نیست. وی افزود: تاکنون بیش 
از ٨٠٠ میلیون یورو ارز برای واردات خودرو 
تخصیص یافته و روند تأمین ارز مستمر و در 
حال رخ دادن اســت. به هیچ وجه این روند 

متوقف نشده است.
ضیغمی ادامه داد: علت اینکه در یک ماهه اخیر 
ثبت سفارش نداشتیم آن است که حجم بسیار 
بالایی ثبت سفارش برای واردات، صادر شده 
بود که در حال تأمین ارز برای آنها هستیم. بر 
همین اساس نیز به زودی ثبت سفارش جدید 

خواهیم داشت.
مدیر طرح واردات خــودروی وزارت صمت 
تاکید کرد: بسیاری از ثبت سفارش هایی که 
سال گذشته انجام شــده بود امسال در حال 

ورود به کشور است.

تراز تجاری منفی ۷ میلیارد دلار شد
تراز تجــاری در هفت ماهه ســال ١۴٠۳ بدون 
احتساب صادرات نفت خام، نفت کوره و خدمات 
فنی و مهندسی حدود ۷ میلیارد دلار کسری دارد.

به گزارش مهر، در ۷ ماهه امسال مجموع تجارت 
خارجی کشــور ٩٩.۷ میلیارد دلار شد که از این 
میزان ۳۲.۵ میلیــارد دلار مربوط بــه صادرات 
غیرنفتی بوده است که بیانگر رشد ١۵ درصدی 
است. همچنین واردات کشورمان بدون احتساب 
طلا به میزان ۳۶.١ میلیارد دلار و واردات شمش 

طلای استاندارد ۳.۴ میلیارد دلار بوده است.
البته صادرات به احتســاب نفت و خدمات فنی و 
مهندســی ۶٠.۲ میلیارد دلار می شود. بر همین 
اساس تراز تجاری در هفت ماهه سال ١۴٠۳ بدون 
احتساب صادرات نفت خام، نفت کوره و خدمات 
فنی و مهندسی حدود ۷ میلیارد دلار کسری دارد.

در این بازه زمانی همچون ماه های قبل ۷ کشور 
شامل چین، عراق، امارات متحده عربی، ترکیه، 
افغانستان، پاکســتان و هند میزبان ٨۳ درصد از 
کالاهای صادراتی ایران بودند. همچنین در ۷ ماهه 
امسال ۷ کشور شامل امارات متحده عربی، چین، 
ترکیه، آلمان، فدراسیون روســیه، هند و هنگ 
کنگ تأمین کننده ٨۳ درصد از کالاهای وارداتی 

ایران بودند.

اســتقرار ایکس ری در تمامی 
گمرکات کشور

مراسم معارفه فرود عسگری به عنوان سرپرست 
گمرک جمهوری اسلامی ایران با حضور عبدالناصر 

همتی برگزار شد.
عبدالناصر همتی طی ســخنانی در این مراسم 
که با حضور معاونان و مدیران گمرک جمهوری 
اسلامی ایران برگزار شد، ضمن تقدیر از عملکرد 
و تلاش محمد رضوانی فر در مدت دو سال تصدی 
ریاست گمرک، اظهار داشــت: آقای عسگری، از 
بدنه سازمان و آشنا ترین فرد به گمرک جمهوری 
اسلامی ایران است و در همین جا از وی درخواست 
می کنم که با رویکرد جوانگرایی، نسبت به تکمیل 
بدنه کارشناســی و مدیریتی گمرک کشور اقدام 
و جایگزین مناســبی برای بازنشستگان زبده آن 
بکار گیرد. همتی گمرک جمهوری اسلامی ایران 
را ســازمانی خواند که در عیــن فنی و تخصصی 
بودن، یک ســازمان تجاری و اقتصادی اســت و 
به همین سبب، مبارزه با فســاد احتمالی در آن، 
اهمیتی دو چندان می یابد. وی با تأکید بر تداوم 
روند مکانیزاســیون گمرک جمهوری اسلامی 
ایران، خواســتار تکمیل هر چه سریع تر استقرار 
ایکس ری ها در گمرکات کشــور و نهایی سازی 
سامانه جامع امور گمرکی شد، امری که به گفته 
وزیر اقتصاد، سال های طولانی در انتظار تحقق آن 
بوده ایم. وزیر امور اقتصادی و دارایی از سرپرست 
گمرک خواست تا با گماردن افراد پر انرژی و پیگیر، 
محکم پای کارِ تکمیل سامانه جامع امور گمرکی 
بایســتد و تاکید کرد که از اقدامات در این راستا 
حمایت خواهد کرد. فرود عســگری، سرپرست 
گمرک جمهوری اسلامی ایران نیز طی سخنانی 
در این مراسم، ضمن تشکر از حسن اعتماد وزیر 
اقتصاد و آرزوی موفقیت برای رضوانی فر، رئیس 
کل پیشین گمرک، برنامه های خود را برای سازمان 

متبوع تشریح کرد.
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وزیر صنعت تاکید کرد که هیچ کجای دنیا، عرضه 
خودرو در بورس اتفــاق نمی افتد. عرضه خودرو 
باید به صورت رقابتی و از طریق بازار انجام شود، 
نه از طریق بورس؛ از این رو شورای رقابت در این 
زمینه نظر درستی داشته و خودرو باید در شرایط 

رقابتی به مردم عرضه شود.
به گزارش تســنیم، محمد اتابک وزیر صنعت، 
معدن و تجــارت، در حاشــیه جلســه هیئت 
دولت در پاســخ به ســوالات خبرنگاران درباره 
مخالفت شــورای رقابــت با عرضه خــودرو در 
 بورس، تاکید کرد که این تصمیم مخالف اصول

 رقابتی است.
اتابک در این خصوص گفــت: هیچ کجای دنیا، 
عرضه خودرو در بورس اتفــاق نمی افتد. عرضه 
خودرو باید به صورت رقابتی و از طریق بازار انجام 
شود، نه از طریق بورس؛ از این رو شورای رقابت 
در این زمینه نظر درستی داشته و خودرو باید در 

شرایط رقابتی به مردم عرضه شود.
وی همچنیــن بــه افزایش واردات خــودرو به 

کشور اشاره کرد و افزود: در حال حاضر واردات 
خودرو به کشــور به میزان قابل توجهی افزایش 
یافته و شــاید چهار تا پنج برابر ســال گذشته 
 باشــد. این واردات می تواند به رقابتی تر شدن

 بازار کمک کند.
اتابک در ادامه به پیشــرفت های حاصل  شــده 
در تولیــد خودروهای داخلی نیز اشــاره کرد و 
گفت: تولید خودروســازهای داخلــی در حال 
افزایش است و امیدواریم این روند ادامه یابد. وی 
همچنین به وضعیت واردات خودروهای نو اشاره 
کرد و گفت: بحمدالله واردات خودروهای نو در 
حال انجام است و مشکلات در حوزه تأمین ارز نیز 
در حال حل شدن است. تا کنون حدود ۶۵ هزار 
خودرو وارد کشور شده است و امیدواریم با ادامه 

این روند، بازار خودرو به تعادل برسد.
وزیر صنعت در نهایت بر لــزوم حفظ رقابت در 
بازار و افزایش تولید داخلی تأکید کرد و افزود که 
تلاش های دولت و وزارت صنعت به سمت ایجاد 

بازار خودرو رقابتی و متعادل پیش می رود.

سرپرست سازمان هواپیمایی کشوری از تاسیس مدیریت 
پروژه های صنایع هوایی ایران به منظور تاب آوری ناوگان 
هوایی و احیای ناوگان زمین گیر خبر داد. حسین پورفرزانه 
در دیدار با مدیران عامل شرکت های هواپیمایی، ابتدا از 
تلاش آنها در سرپا نگهداشتن صنعت حمل و نقل هوایی 
به ویژه در شرایط تحریم، تقدیر کرد و اظهار داشت: در طول 
سالیان گذشته شرکت های هواپیمایی، مبتنی بر داشته ها 
و با راهکار های خود به حل مسائل و مشکلات این صنعت 
پرداخته اند، اما به طور حتم این گونه جزیره ای حل کردن 
مشکلات متحمل هزینه های هنگفتی است. وی با بیان 
اینکه در نظر داریم، ریل قانون گذاری در صنعت هوانوردی، 
در مسیر خودش قرار گیرد، تصریح کرد: تحقق این امر 
نیازمند همکاری و هم فکری و دریافت نقطه نظر تمامی 
دست اندرکاران صنعت است، تا بتوانیم بیش از گذشته به 

چگونگی کاهش و یا رفع موانع اقدام کنیم.
پورفرزانه با بیان این مطلب که این اقدام، منجر به افزایش 
تمایل ســرمایه گذاران در تاســیس ایرلاین ها و ورود 
هواپیما های بیشتر به کشــور خواهد شد، خاطرنشان 
کرد: با بســیج عمومی در حوزه بومی سازی قطعات و 
موتور هواپیما و حمایت از صنعتگران داخلی، وضعیت 
ناوگان حمل و نقل هوایی را بهبود خواهیم داد. سرپرست 
ســازمان هواپیمایی کشــوری با بیــان اینکه متولی 

هواپیماسازی در کشــور نداریم، افزود: ایجاد مدیریت 
پروژه های صنایع هوایی ایران با مدل "مپنا" به منظور 
تاب آوری ناوگان هوایی و احیــای ناوگان زمین گیر، با 
سهام داری مشترک بخش خصوصی و دولتی در دستور 
کار قرار دارد و در آینده ای نزدیک اجرایی خواهد شد و این 
امر می تواند راهکار مناسبی برای پاسخ به نیاز های صنعت 
هوانوردی باشــد. وی با بیان این مطلب که بزرگترین 
ضربه به شــرکت های هواپیمایی، طولانی بودن زمان 
تعمیرات و نگهداری موتور و قطعات است، افزود: ایجاد 
مدیریت مذکور می تواند پاســخگوی نیاز های صنعت 
باشد و صنعت هوایی نیز پشتوانه تکنولوژی خوبی در 
داخل کشور احســاس خواهد کرد. پورفرزانه تصریح 
کرد: در این صورت شرکت های هواپیمایی که نیازمند 
تامین و یا تعمیر قطعه و موتور هستند با اطمینان بیشتر 
می توانند به ارائه خدمات با کیفیت تر به مسافران بپردازند 
و مدیریت پروژه های صنایع هوایی ایران پاســخگوی 
نیاز های شرکت های هواپیمایی خواهد بود. وی در پایان 
گفت: وزارت راه و شهرسازی ســهامدار این مرکز بوده 
و شرکت های خصوصی به عنوان شرکای استراتژیک 
تجاری وزارت راه و شهرســازی فعالیت خواهند کرد و 
در این زمینه منتظر دریافت نقطــه نظر بهره برداران و 

متخصصان این صنعت هستیم.

به گفته عضو هیات رئیسه انجمن تامین کنندگان 
فرآورده های خام دامی، کاهش پروازهای خارجی 
ورودی به کشور سبب افت واردات گوشت شده و 
تا زمانی که این پروازها برقرار نشود کاهش عرضه 

گوشت گرم وارداتی ادامه دارد.
داود رنگــی، عضــو هیــات رئیســه انجمــن 
تامین کنندگان فرآورده های خام دامی در پاسخ 
به پرسش ایلنا درباره دلیل ادامه دار شدن توقف 
عرضه گوشت گرم تنظیم بازاری در فروشگاه های 
پایتخت گفت:  کاهش پروازهای خارجی ورودی 
به کشور سبب کاهش چشمگیر واردات گوشت 
شده است، بیشترین گوشــت گرم از استرالیا به 
ایران وارد می شد و مقادیری هم از کنیا و آفریقای 
جنوبی و از مســیرهای هوایی به ایران می آمد. 
بنابراین تا وقتــی که این پروازها برقرار نشــود 

کاهش عرضه گوشت گرم وارداتی ادامه دارد. 
وی افزود: واردات گوشــت قرمز گــرم علاوه بر 
مبادی دوردست یادشده از کشورهای همسایه 
و از مســیرهای زمینی نیز صورت می گیرد اما 
چون تقاضا برای آن بالاســت حذف گوشــتی 
که از کشــورهای دور به ایران می آمد به کاهش 
چشمگیر عرضه انجامیده اســت البته واردات 

هوایی اکنون به صفر نرســیده اما به دلیلی که 
گفته شد به میزان چشمگیری افت کرده است. 

رنگی تصریح کــرد: علاوه بر کاهــش پروازها، 
محدودیت های ارزی کشــور که هــر روز بدتر 
می شــود نیز در کاهش تامین گوشت وارداتی 

مزید بر علت است.
وی خاطرنشــان کرد: دولت در شــرایطی که با 
تحریم های بانکی روبه روست و در انتقال ارز به 
داخل کشــور با انواع چالش ها دست و پنجه نرم 
می کند و مجبور است برای ورود ارز کارمزدهای 
ســنگین پرداخت کند تا این ارز با ســرعت به 
کشور وارد شود، ارز دولتی را به واردات گوشت 
اختصاص می دهد این در حالی است که گوشت 
گرم قرمز به ویژه گوشت گوسفند در تمام جهان 
مانند ایران کالایی لوکس و گران قیمت است و 
مردم دنیا پروتئین گوشتی خود را از گوشت مرغ 
تامین می کنند در چنین شرایطی چرا باید دولت 
ایران در تنگنــای ارزی، دلار ۲٨۵٠٠ تومانی را 
به واردات گوشــت گرم گوســفندی اختصاص 
دهد؟ ضمن اینکه این کالا تنها در کلان شهرها 
عرضه می شود و در اختیار اقشار کم برخوردار در 

استان های محروم قرار نمی گیرد.

وزیر راه و شهرســازی با اشــاره به دردسرهای 
تحریم های ظالمانه گفت: در حال تلاش هستیم 
تا بتوانیم پروازهای جایگزیــن را بگذاریم البته 
کمی زمانبر است. به گزارش ایلنا، فرزانه صادق 
مالواجرد وزیر راه و شهرســازی در پایان جلسه 
هیات دولت با حضور در جمع خبرنگاران درباره 
تحریم های ایرلاین های ایرانی گفت: دردسرهای 
این تحریم های ظالمانه همچنان وجود دارد در 
حال تلاش هستیم تا بتوانیم پروازهای جایگزین 

را بگذاریم البته کمی زمانبر است.
وی در پاســخ به خبرنگاری مبنــی براینکه آیا 
افتتاح پروژه های نهضت ملی مســکن متوقف 
شده اســت، گفت: شــما هر بار من را می بینید 
این سوال را می پرسید و من هم پاسخ می دهم 

متوقف نشده است.
وزیر راه و شهرســازی در دولت قبل چه تعداد 
واحد به دولت چهاردهم تحویل داده شد و تعهد 
شما برای این دولت چقدر است، خاطرنشان کرد: 
عدد و رقم را من نمی توانم الان بگویم که چقدر 

قرار است انجام شود یا نشــود. تمام تلاش این 
است که این تعهدات انجام شود.

وی ادامه داد: حدود ٨٠٠ هزار تعهد ایجاد شده 
داریم که نیمی از آن به قرارداد تسهیلات بانکی 
وصل شــده و نیمی از آن هنوز فاقد تسهیلات 
بانکی است. جلسات متعددی در این زمینه هم با 

بانک مرکزی و هم وزارت اقتصاد داریم.
وزیر راه و شهرسازی خاطرنشان کرد: امیدواریم  
بتوانیم تامین منابع پشــتیبان را انجام دهیم. 
در این مدت هم تزریق اعتباری هم انجام شده 
است. اینکه چه تعداد تحویل شده است گزارش 
شفافی است که هم مرکز پژوهش ها درباره آن 
صحبت کرده و گزارش داده است. ۲٠ هزار واحد 
مسکونی در عرض ۵ سال گذشته تحویل داده 
شده اســت و البته بقیه واحدهای مسکونی در 
فازهای مختلف فندانسیون، سفت کاری و نازک 
کاری است که آمار و ارقام آن موجود است مهم 
این است که این دولت هم به تعهدات ایجاد شده 

برای مردم حتما پایبند است.

سرپرست ســازمان هواپیمایی کشوری از تاسیس 
مدیریت پروژه های صنایــع هوایی ایران به منظور 
تاب آوری ناوگان هوایی و احیای ناوگان زمین گیر 
خبر داد. حسین پورفرزانه در دیدار با مدیران عامل 
شرکت های هواپیمایی، ابتدا از تلاش آنها در سرپا 
نگهداشــتن صنعت حمل و نقل هوایی به ویژه در 
شرایط تحریم، تقدیر کرد و اظهار داشت: در طول 
سالیان گذشته شــرکت های هواپیمایی، مبتنی 
بر داشــته ها و با راهکار های خود به حل مسائل و 
مشکلات این صنعت پرداخته اند، اما به طور حتم 
این گونه جزیره ای حل کردن مشــکلات متحمل 

هزینه های هنگفتی است.
وی با بیان اینکه در نظــر داریم، ریل قانون گذاری 

در صنعت هوانوردی، در مسیر خودش قرار گیرد، 
تصریح کرد: تحقق این امر نیازمند همکاری و هم 
فکری و دریافت نقطه نظر تمامی دست اندرکاران 
صنعت است، تا بتوانیم بیش از گذشته به چگونگی 

کاهش و یا رفع موانع اقدام کنیم.
پورفرزانه با بیان این مطلب که ایــن اقدام، منجر 
به افزایــش تمایل ســرمایه گذاران در تاســیس 
ایرلاین ها و ورود هواپیما های بیشــتر به کشــور 
خواهد شد، خاطرنشــان کرد: با بسیج عمومی در 
حوزه بومی سازی قطعات و موتور هواپیما و حمایت 
از صنعتگران داخلی، وضعیت ناوگان حمل و نقل 

هوایی را بهبود خواهیم داد.
سرپرست ســازمان هواپیمایی کشــوری با بیان 

اینکه متولی هواپیماسازی در کشور نداریم، افزود: 
ایجاد مدیریت پروژه های صنایــع هوایی ایران با 
مدل "مپنا" به منظور تــاب آوری ناوگان هوایی و 
احیای ناوگان زمین گیر، با ســهام داری مشترک 
بخش خصوصی و دولتی در دســتور کار قرار دارد 
و در آینده ای نزدیک اجرایی خواهد شد و این امر 
می تواند راهکار مناسبی برای پاســخ به نیاز های 

صنعت هوانوردی باشد.
وی بــا بیان ایــن مطلب کــه بزرگتریــن ضربه 
به شــرکت های هواپیمایی، طولانــی بودن زمان 
تعمیــرات و نگهداری موتــور و قطعات اســت، 
افزود: ایجاد مدیریت مذکور می تواند پاســخگوی 
نیاز های صنعت باشد و صنعت هوایی نیز پشتوانه 

 تکنولــوژی خوبــی در داخل کشــور احســاس 
خواهد کرد.

پورفرزانه تصریح کرد: در این صورت شــرکت های 
هواپیمایی که نیازمند تامین و یا تعمیر قطعه و موتور 
هستند با اطمینان بیشتر می توانند به ارائه خدمات با 
کیفیت تر به مسافران بپردازند و مدیریت پروژه های 
صنایع هوایی ایران پاسخگوی نیاز های شرکت های 
هواپیمایی خواهد بود. وی در پایان گفت: وزارت راه 
و شهرسازی سهامدار این مرکز بوده و شرکت های 
خصوصی به عنوان شرکای استراتژیک تجاری وزارت 
راه و شهرسازی فعالیت خواهند کرد و در این زمینه 
منتظر دریافت نقطه نظر بهره برداران و متخصصان 

این صنعت هستیم.

وزیر صمت: نباید در بورس خودرو عرضه کنیم

کاهش عرضه گوشت تنظیم بازاری هواپیما های زمین گیر به زودی احیاء می شوند

 پروژه های نهضت ملی مسکن متوقف نشده است

هواپیما های زمین گیر به زودی احیاء می شوند

گروه اقتصاد ایران وجهان
News kasbokar@gmail.com



3 بازار

معاون راهبری و نظارت بــر بهره برداری آبفای 
کشور گفت: با توجه به اینکه دیسپاچینگ ملی 
آب شرب در شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور 

تا پایان سال راه اندازی می شود.
به گزارش مهر بــه نقل از وزارت نیــرو، علیرضا 
جزءقاسمی با اشــاره به اینکه بیش از ۵۳ درصد 
منابع آب آشامیدنی کشــور از منابع زیرزمینی 
تأمین می شود که عدد خوبی نیست، اظهار کرد: 
در لرســتان اما با توجه به اینکه عمده منابع آب 
استان از منابع زیرزمینی تأمین می شود وضعیت 
مناســب نیســت و باید از روش های جایگزین 

استفاده شود.
وی افزود: مسئولان اســتان پیگیر این موضوع 
باشــند، چرا که منابع آب ســراب ها و چشمه ها 
پایدار نیست و متأثر از تغییرات اقلیمی هستند. 
معاون راهبری و نظارت بر بهره برداری آبفا کشور 
به رفع کــدورت آب خرم آباد هم اشــاره کرد و 
گفت: کاهش کدورت آب خرم آباد از ۵۰ درصد 
به ۵ درصداتفاق خوبی است که جای تقدیر دارد. 
جزءقاسمی با اشاره به اینکه تأسیسات حوزه آب 
و فاضلاب استان وضع مناسبی داشتند، افزود: در 
حوزه حذف مستقیم شبکه اتفاقات خوبی افتاده 

است و امیدواریم نقاط باقیمانده هم انجام شود.

وی در خصــوص پروژه هــای نیمه تمــام آب و 
فاضلاب هم گفت: بســیاری از پروژه های آب و 
فاضلاب بالای ۷۰ تا ۸۰ درصد پیشرفت فیزیکی 

دارند و نیاز است هر چه سریع تر تکمیل شوند.
معاون راهبری و نظارت بر بهره برداری آبفا کشور 
با اشــاره به اینکه در حوزه تله متری نیز کارهای 
خوبی انجام شده، اما نیاز است یکپارچه و تجمیع 
شود، گفت: با توجه به اینکه دیسپاچینگ ملی آب 
شرب در شرکت مهندسی تا پایان سال راه اندازی 
می شود، اســتان تلاش کند تا به دوازده استان 

دیگر اضافه شود.
جزءقاسمی با تاکید بر مدیریت تقاضا خاطرنشان 
کرد: اصلاح شبکه توزیع، هوشمند سازی شبکه، 
شناسایی انشعاب های غیر مجاز، تعویض کنتور و 
فرهنگ سازی از راهکارهای مدیریت تقاضا است. 
وی گفت: در مدیریت تقاضا با هزینه کم می توان 
آب مناســبی ذخیره کنیم نکته ای که باید مورد 
توجه متولیان امر قرار گیــرد. معاون راهبری و 
نظارت بر بهره برداری آبفا کشور به اجرای پهنه 
بندی نیز اشاره کرد و افزود: وضعیت پهنه بندی 
در لرستان مناسب نیست و با توجه به آمار بالای 

حوادث اجرای پهنه بندی ضروری است.
جزءقاســمی به بهســازی تصفیه خانه فاضلاب 

خرم آباد نیز اشــاره کرد و گفــت: تصفیه خانه 
فاضلاب خرم آبــاد نیز به لحــاظ فرایندی و هم 
ظاهری نیاز به بهســازی و نوســازی داردوی بر 
استفاده از پساب در صنعت برای مدیریت منابع 
آب در کشور و لرستان تاکید کرد و گفت: استفاده 
شرکت پتروشیمی خرم آباد و برخی از صنایع دیگر 

خرم آباد از پساب فاضلاب را دنبال کنید.
معاون راهبری و نظارت بر بهره برداری آبفا کشور 
بر جدا ســازی انشعابات فضای ســبز و استفاده 
از آب نامتعارف هم در فضای ســبز شــهری در 
لرستان به ویژه خرم آباد تاکید کرد. جزءقاسمی 
در خصوص پروژه های عمرانی به ویژه پروژه های 
تصفیه خانه فاضلاب نیز توضیح داد: برای تکمیل 
تصفیه خانه هــای فاضلاب و نگهــداری آنها در 
 اســتان باید به ســمت ســرمایه گذاری یا ماده 

یازده برویم.
این گزارش حاکی اســت علیرضا جزءقاســمی 
معاون راهبری و نظارت بر بهره برداری آبفا کشور 
و علیرضا طباطبایــی مدیرکل دفتر نظارت بهره 
برداری آب آبفای کشــور همراه بــا مدیر عامل 
شــرکت آب و فاضلاب لرســتان از تأسیسات و 
پروژه های شــرکت آب و فاضلاب استان بازدید 

کردند.

دیسپاچینگملیآبشربتاپایانسالراهاندازیمیشود
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معاون وزیر راه وشهرســازی گفت: نوســازی 
بافت های فرسوده در ۹۲ هزار نقطه کشور آغاز 

شده است.
محمد آیینی معاون وزیر راه وشهرسازی با بیان 
اینکه در حال حاضر در تلاش برای نوسازی در 
بافت های فرسوده هســتیم گفت: نوسازی در 
بسیاری از نقاط کشور آغاز شده و در تلاش برای 
افزایش فرهنگ سازی در نوســازی بافت های 
فرســوده هســتیم. وی ادامه داد: طبق برنامه 
ریزی که انجام داده ایم در نیمه دوم امسال سعی 
خواهیم کرد هر هفته واحد های نوسازی شده در 

مناطق مختلف را به بهره برداری برسانیم.
او با بیان اینکه نوسازی بافت های فرسوده در  ۹۲ 
هزار نقطه کشور آغاز شده است گفت: باید تلاش 

کنیم که به سمت ساخت مسکن در استطاعت در 
بافت های ناکارآمد شهری برویم که در این زمینه 

هم برنامه ریزی های لازم صورت گرفته است.
مدیرعامل شــرکت باز آفرینی شهری کشور در 
خصوص ســاخت مسکن در اســتطاعت اظهار 
کرد: از ســال آینده  در بافت های فرسوده سعی 
خواهیم کرد واحد های مســکونی در استطاعت 
در متراژ های مختلف را ســاخته  و برای تامین 
بودجــه آن در حال تلاش هســتیم. وی یادآور 
شد: ایجاد فرهنگ ســازی در بین ساکنان این 
بافت ها نقش بســیار موثری در افزایش اجرای 
نوسازی بافت های فرسوده دارد و در این زمینه 
هم همکاری بانک ها در پرداخت تسهیلات ارزان 

قیمت بسیار حائز اهمیت بوده است.

سرپرســت معاونت برنامه ریزی و امــور اقتصادی 
وزارت جهاد کشــاورزی از عزم این وزارتخانه برای 
ساماندهی تجارت محصولات کشاورزی خبر داد و 
افزود: وزارتخانه برنامه ای برای صادرات مرغ ندارد زیرا 

نهاده آن با ارز دولتی وارد می شود.
اکبر فتحی، سرپرســت معاونت برنامه ریزی و امور 
اقتصادی وزارت جهادکشاورزی در پاسخ به پرسش 
ایلنا درباره هدف وزارت جهاد کشــاورزی و وزارت 
صمت از تهیه پیش نویســی با هدف اخذ اختیار از 
ســران قوا در زمینه صادرات محصولات کشاورزی 
گفت: هدف وزارتخانه ها از این امر ساماندهی تجارت 
خارجی محصولات کشاورزی است، متاسفانه این خلا 
در وزارت جهاد کشاورزی وجود دارد که سقف تولید و 
صادرات هیچ گاه مشخص نبوده و واضح نیست که چه 

میزان از تولید باید صادر شود. 
این در حالی اســت که برای صــادرات باید از پیش 
برنامه ریزی و مشخص شود از کل تولید هر محصول 
کشــاورزی در کشــور چه میزان باید به بازار داخل 
اختصاص یابد و بر چه میزان می توان برای صادرات 
برنامه ریزی کرد و اتفاقا همین نابه ســامانی اســت 
که بازرگانان را با مشــکل مواجه کــرده و برای آنها 
روشن نیست که بر چه میزان کالا می توانند به عنوان 

کالای صادراتی حســاب کنند. وی افزود: از همین 
رو، اکنون در وزارت جهاد کشــاورزی این برنامه را 
داریم که ســقف صادرات را به تفکیک هر محصول 
مشخص کنیم و در ابتدای ســال ظرفیت صادراتی 
محصولات را به صادرکنندگان اعلام کنیم، این امر 
 به تاجران نیز کمک می کند که برنامه ریزی بهتری 

داشته باشند.
دبیر ستاد هماهنگی امنیت غذایی اظهار کرد: اکنون 
جریان صادرات برحسب شانس و اتفاق پیش می رود و 
هر محصولی که موجود باشد، صادر می شود و اگر هم 
کمبود باشد وزارت جهاد کشاورزی با این استدلال که 
بازار داخلی را تنظیم می کند اعمال قدرت کرده و مانع 
صادرات می شود به طور مثال الان در شرایط کمبود 
گوجه فرنگی در کشور هستیم زیرا محصولات شمالی 
سرمازده شده اند و محصولات جنوب هم که هنوز به 
بازار نیامده اند در این شرایط صادرات گوجه فرنگی 
ممکن نیســت. فتحی تصریح کرد: کنترل صادرات 
محصولات کشاورزی به نفع بازرگانان خواهد بود و 
با این اتفاق آنها دیگــر در عمل به تعهدات صادراتی 
دچار مشکل و ضرر و زیان نمی شوند، ما به همکاری 
صادرکنندگان نیاز داریــم و آنها همواره کمک حال 

وزارت کشاورزی بوده اند.

معاون هماهنگی توزیع شــرکت 
مدیریت تولید، انتقــال و توزیع 
نیروی برق ایران )توانیر( از آمادگی 
کامل صنعت برق بــرای تامین 
برق مردم در فصل سرما خبر داد. 
»محسن ذبیحی« در نشســت عبور از اوج بار زمستان با حضور 
مدیران ارشــد توانیر و ارتباط برخط با مدیــران روابط  عمومی، 
بهره برداری و امور مشتریان شــرکت های توزیع در مرکز پایش 
صنعت برق، به  پیش بینی کاهش دما از هفته آینده و سرمای زودرس 
اشاره کرد و گفت: ناترازی تامین سوخت نیروگاه ها از دغدغه های 

متولیان صنعت برق است.
وی، اصلاح و تعدیل روشــنایی معابر را از برنامه های عبور از اوج 
بار زمســتان ذکر کرد. معاون هماهنگی توزیع توانیر با اشاره به 
فراهم شدن امکان تنظیم کنتور چاه های کشاورزی، از مدیریت 
مصرف این بخش در چارچوب پروانه هــای بهره برداری از چاه ها 
خبر داد که از سه شنبه )۱۵ آبان( جاری و در ساعات ۱۶ تا ۲۱ به 

مرحله اجرا در آمد.
ذبیحی با اشــاره به نقــش روابط  عمومی های صنعــت برق در 
اطلاع رسانی و آگاه سازی، برنامه ریزی و آماده سازی سناریوها و 
بسترهای اطلاع رسانی را باتوجه به امکان پیوستن سایر بخش های 
مصرفی به برنامه های مدیریت بــار و مصرف انرژی حائز اهمیت 

دانست.
حداکثر تقاضای مصرف برق کشور در روز یکشنبه )۶ آبان( به ۴۷ 
هزار و ۸۱۱ مگاوات رسید، درحالی که این میزان در مدت مشابه 
سال قبل ۴۷ هزار و ۲۲ مگاوات بود که بیانگر ۲ درصد افزایش است. 
رشد تقاضای انرژی برق از ابتدای سال جاری تاکنون ۴.۸۲ درصد 
گزارش شده است. میانگین دمای وزنی کشور در روز مذکور، ۱۶ 
درجه سانتیگراد بوده که نسبت به روز مشابه سال قبل، چهار درجه 

کاهش نشان می دهد.
ذبیحی همچنبن با تاکید بر آمادگی کامل صنعت برق برای تامین 
برق مردم در فصل سرما، ناترازی سوخت نیروگاه ها را از دغدغه های 
متولیان صنعت برق اعلام کرد. محسن ذبیحی در نشست عبور از 
اوج بار زمستان که با حضور مدیران ارشد توانیر و ارتباط برخط با 
مدیران روابط عمومی، بهره برداری و امور مشتریان شرکت های 
توزیع در مرکز پایش صنعت برق برگزار شد، با تاکید بر آمادگی کامل 
صنعت برق برای عبور از فصل سرما، به پیش بینی کاهش دما از هفته 
آینده و سرمای زودرس اشاره کرد و ناترازی تامین سوخت نیروگاه ها 

را از دغدغه های متولیان صنعت برق برشمرد.

معاون هماهنگی توزیع توانیر، اصلاح و تعدیل روشنایی معابر را 
از برنامه های عبور از اوج بار زمســتان ذکر کرد و با اشاره به فراهم 
شدن امکان تنظیم کنتور چاه های کشاورزی، از مدیریت مصرف 
این بخش در چارچوب پروانه های بهره برداری از چاه ها خبر داد 
که از سه شــنبه ۱۵ آبان جاری و طی ساعات ۱۶ تا ۲۱ به مرحله 

اجرا در می آید.
وی با اشاره به نقش روابط عمومی های صنعت برق در اطلاع رسانی 
و آگاه سازی، برنامه ریزی و آماده سازی سناریو ها و بستر های اطلاع 
رســانی را با توجه به امکان پیوستن سایر بخش های مصرفی به 

برنامه های مدیریت بار و مصرف انرژی حائز اهمیت دانست.
در ادامه این نشســت مدیرکل روابط عمومی توانیر با اشــاره به 
آگاه سازی و پاسخگویی موثر به افکار عمومی و رسانه ها از تعیین 
یک سخنگوی برق در استان ها با هدف حفظ انسجام و وحدت رویه 
اطلاع رسانی خبر داد که به عنوان سخنگوی صنعت برق استان 
)شرکت های برق منطقه ای و توزیع استانی(، کار اطلاع رسانی را 
با هدف پرهیز از فرافکنی و اختلاف نظر در عرصه رسانه انجام دهد.

ارتباط روابط عمومی های صنعت برق با شورای انرژی و مدیران 
روابط عمومی های نفت و گاز استان در جهت وحدت رویه و اطلاع 
رسانی به موقع نسبت به وضعیت انرژی استان با توجه به آمادگی 
کامل صنعت برق در فصل سرما، از دیگر نکات مورد تاکید مدیرکل 

روابط عمومی توانیر در این نشست بود.
در همین رابطه وزیر نیرو تصریح کرد: امروز در کشــور با مساله 
بدمصرفی منابع آب و برق مواجه هستیم. “عباس علی آبادی" امروز 
سه شنبه )۱۵ آبان( در نشست با مدیران ارشد صنعت آب و برق 
و همکاران حوزه ستادی که با حضور "سید حمید پورمحمدی" 
معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه برگزار شد، 
با تاکید بر اهمیت ایجاد تحول بنیادین در اقدمات و برنامه های 

صنعت آب و برق برای جبران ناترازی های موجود در این بخش، 
به پشتیبانی همه جانبه سازمان برنامه و بودجه کشور برای بهبود 

شرایط موجود اشاره کرد.
وزیر نیرو با ابراز امیدواری نسبت به بهبود ناترازی آب و برق طی 
دو سال پیش رو با انجام پشتیبانی های لازم، افزود: وزارت نیرو در 
تابستان همواره تحت فشار تامین آب و برق برای همه بخش ها 
از جمله خانگی، صنعت، کشاورزی و... است. علی آبادی با اشاره به 
جایگاه ایران در دارا بودن ذخایر انرژیِ در میان کشور های جهان، 
ادامه داد: ایران در جایگاه دوم ذخایر گازی و چهارم ذخایر نفتی و در 
مجموع در رتبه نخست ذخایر انرژی دنیا قرار دارد، اما نگران تامین 
سوخت برای تولید برق در تابستان و زمستان هستیم و این امر نشان 

از بد مصرفی انرژی در کشور است.
وزیر نیرو با تاکید بر اهمیت فرهنگ ســازی مصرف آب و برق در 
کشور، اضافه کرد: امروز در کشور با مساله بدمصرفی منابع آب و برق 
مواجه هستیم که این امر نتیجه سیاست گذاری ها و اقداماتی است 

که طی سالیان گذشته انجام شده است.
وی همچنین بر ضرورت گفتمان سازی درست به منظور تغییر و 
بهبود رفتار مصرفی مردم در همه بخش ها تاکید کرد و بیان داشت: 
شــدت بالای انرژی در ایران در این زمینه یک شــاهد و علامت 
مصرف بالای انرژی و آب در کشور محسوب می شود؛ مقدار برق 
مصرف شده در شدت انرژی به اندازه هر واحد GDP نشان می دهد 
که یا GDP خیلی کم است یا اینکه در کشور برق بیشتری مصرف 
می شــود. علی آبادی یادآور شــد: قیاس مصرف برق در ایران با 
کشورهایی، چون کویت و عربستان سعودی که فقط در بخش 

خانگی برق مصرف می کنند کاملا اشتباه است.
وی در ادامه با اشاره به عرضه توانمندی و دستاورد های صنعت برق 
کشور در بیست و چهارمین نمایشگاه بین المللی صنعت برق گفت: 

نمایشگاه صنعت برق به جهت ارائه دستاورد های بزرگ توسط 
جوانان این سرزمین افتخارآمیز بود. امروز اغلب تجهیزات الکتریکی 
در کشور بومی سازی شده است که این پیشرفت بزرگ را مرهون 
تلاش و مجاهدت جوانان و نخبگان این صنعت هستیم به طوری 
که ایران علاوه بر اینکه سازنده اول تجهیزات الکتریکی است، این 

تجهیزات پیچیده را به دنیا نیز صادر می کند.
وزیر نیرو در ادامه افزود: جمعیت کشور از ۳۶.۲ میلیون نفر در سال 
۱۳۵۷ به ۸۲ میلیون نفر در سال ۱۴۰۳ رسیده است این در حالی 
است که در همین مدت ظرفیت برق کشور از ۷۰۲۷ مگاوات به 
۹۲ هزار و ۳۹۲ مــگاوات افزایش یافته؛ به عبارتی ظرفیت تولید 
برق کشور بیش از ۱۳ برابر رشد یافته است. علی آبادی در همین 
زمینه تصریح کرد: مصرف برق در سال ۱۳۵۷ حدود ۱۴ میلیارد 
کیلووات ســاعت بود و این عدد امروز به ۳۰۳ میلیارد کیلووات 

ساعت رسیده است.
وی در ادامه سخنان خود به مقایســه مصرف آب طی دهه های 
گذشته تا امروز پرداخت و افزود: مصرف آب شرب از ۱.۵ میلیارد 
مترمکعب به ۹ میلیارد مترمکعب افزایش یافته است؛ همچنین 
مصرف آب در بخش کشاورزی نیز از ۴۹.۸ میلیارد مترمکعب به 
۸۲ میلیارد مترمکعب رسیده است. وزیر نیرو یادآور شد: مصرف 
آب در بخش صنعت از ۰.۸ میلیارد مترمکعب در سال ۱۳۵۷ به 
۳.۷ میلیارد مترمکعب امروز و در حوزه ذخیره سازی و تامین آب در 

همین بازه زمانی از ۱۳.۴ میلیارد مترمکعب به ۵۶.۳ رسیده است.
علی آبادی عدم توازن در آمار های اعلام شــده را آدرس خوبی به 
منظور بررسی اشتباهات و اشکالات موجود در بروز این ناترازی 
عنوان و تاکید کرد: بر این اساس معتقد هستم وقت آن رسیده است 

که یک بازنگری در اقدامات صورت گیرد.
وی با اشاره به روند تغییر و تحول در جهان کنونی، گفت: ایران باید 
خود را آماده تحولات بزرگ کند؛ امروز انقلاب صنعتی پنجم از راه 
رسیده است که ناشی از پیشرفت های بشر است و چنانچه خود 
را همراه با این تحولات نکنیم بی تردید از بسیاری از پیشرفت ها 

جا خواهیم ماند.
وی با بیان اینکه برای ایجاد تحولات بزرگ نسخه واحدی در دنیا 
وجود ندارد، اظهار داشت: لازم و ضروری است که هر کشور نسخه 
بومی خود را در این زمینه تهیه کند، چرا که این امر باید متناسب و 

به فراخور وضعیت خاص هرکشور تدوین شود.
وزیر نیرو کیفیت اجرای طرح های صنعت آب و برق را بسیار مهم 
برشمرد و افزود: در این زمینه نخستین نکته استفاده از ظرفیت های 
موجود است به عنوان مثال ۹۳ هزار مگاوات نیروگاه در کشور وجود 
دارد که حدود ۶۰ هزار مگاوات تامین برق دارد. همچنین توجه به 

نیروگاه های ناتمام مقوله مهم دیگری است.
وی با تاکید بر اهمیت جلب سرمایه بخش خصوصی در صنعت 
آب و برق، خاطرنشــان کرد: ایــن امر می تواند فرصت بســیار 
خوبی باشــد و با اتکا به "جهش تولید با مشارکت مردم" تغییر 
رفتار مناســبی در وزارت نیرو صورت گیرد تا مدل کسب و کار 
تغییر باید و سرمایه گذاری در این صنعت برای بخش خصوصی 
 جذاب و ظرفیت های صنعت آب و برق در تولید، توزیع و انتقال 

تکمیل شود.
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صنعت برق محدودیتی برای تامین برق مردم در زمستان ندارد

آمادگی تامین برق پایدار زمستانی
ساخت مسکن در بافت های ناکارآمد ادامه دارد

گامبلندنوسازیبافتهایفرسوده

تعیینسقفصادراتیبرایمحصولاتکشاورزی

سانه ای است اسناد و املاک کشور
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قزوین

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو قزوین
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۹۰۶۸۰۰۵۴۲۱ مــورخ ۰۸/۰۷/۱۴۰۳ پرونده کلاســه 
۱۴۰۲۱۱۳۴۰۹۰۶۸۰۰۰۲۶۰ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه دو قزوین 
تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی مالکیت خانم سیده رقیه جلالی به شناسنامه شماره 
۵۲۸۵ کدملی ۰۰۵۰۱۳۱۵۶۷ صادره از تهران فرزند سید یحیی در ششدانگ یک قطعه باغ 
به مساحت ۲۲۰۰ متر مربع پلاک شماره ۱۲۴ فرعی از ۳۰ اصلی واقع در قزوین بخش ۵ حوزه 
ثبت ملک منطقه دو قزوین انتقالی برابر سند رسمی مشاعی - سند صلح  اموال غیر منقول 
به شماره ۱۴۰۷۸۹ مورخ ۱۳۹۸/۱۲/۱۵  دفترخانه اسناد رسمی ۳۶ قزوین از سید یحیی 
جلالی و سند شماره ۱۴۰۷۸۸ مورخ ۱۳۸۹/۱۲/۱۵ قزوین ۳۶ سید یحیی جلالی و اقرارنامه 
اصلاحی به شماره ۱۵۴۵۹۶ مورخ ۱۴۰۳/۰۷/۰۴ دفترخانه اسناد رسمی ۳۶ قزوین تأئید و 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۸/۰۲ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳/۰۸/۱۹

صمد قدیم آبادی رئيس ثبت اسناد و املاک
شناسه آگهی ۱۸۱۱۵۷۶

آگهی قانون تعيين تکليف وضعيت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر به دستور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای ۱۴۰۳۶۰۳۱۰۰۱۳۰۱۴۹۵۵ مورخ 
۱۴۰۳/۰۶/۲۴ هیات قانون تعیین تکلیف موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در 
واحد ثبتی ......چمستان تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای / خانم حمیدرضا 
رضوانی فرزند پرویز نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 
۲۶۱/۶۴ متر مربع به شماره پلاک ۲۶۹ فرعی از ۲۸ اصلی واقع در قریه رمشی بخش 
۱ خریداری شده از آقای و خانم قربان یوسفی مالک رسمی محرز گردیده است لذا 
به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضیعت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی و ماده  ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق 
این روزنامه و محلی /سراسری در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا 
در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ 
انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به 
اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت. و در صورتی که اعتراض در مهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض ، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را 
ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت مینماید و صدور سند مالکیت 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۸/۱۹ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳/۰۹/۰۳ 

رئيس اداره ثبت اسناد و املاک چمستان
عین الله تیموری

شناسه آگهی ۱۸۲۳۲۲۰

آگهی اخصتاصی موضوع ماده 3 و ماده 13 آیين نامه قانون تعيين 
تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده ۳ و ماده ۱۳ آئین نامــه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی به شماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۰۰۰۶۰۰۷۳۹۲ مورخ ۱۴۰۳/۰۵/۲۳ هیات 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان نور تصرفات مالکانه متقاضی 
آقای خانم مریم مقصودی فرزند غفار در قسمتی از ششدانگ یک قطعه 
زمین با بنای احداثی کاربری مسکونی به مساحت ۳۵۱٫۵۴ متر مربع به 
پلاک ۴۵ فرعی ۲۱ اصلی واقــع در قریه کپ علیا بخش ۶ الحاقی بیلاقی 
حوزه ثبت نور خریداری از آقای / خانم محمدرضا مقصودی مورد تائید و 
محرز گردیده اســت. ا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز رروزنامه سراسری و محلی آگهی می گردد در صورتی که اشخاص 
ذی نفع به آراء اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار آگهی 
تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ 
نمایند معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به 
اداره ثبت محل تحویل دهد. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۸/۵ 

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۸/۱۹ 
علی سعادتی 
رئيس ثبت اسناد و املاک شهرستان نور 

شناسه آگهی ۱۸۱۱۰۲۶ 

آگهی فقدان سند مالکيت
خانم رقیه صالحون طهرانی طی درخواست شماره ۱۲۱۰۳ مورخ 
۱۴۰۳/۰۸/۱۲ تقاضای صدور سند مالکیت المثنی مقدار ششدانگ 
آپارتمان پلاک ۲۳۶۶ فرعی از ۳ اصلی واقع بخش ۱۰ حوزه ثبتی 
شهرستان نور با شماره سریال ۳۸۹۲۱۴ که در دفتر ۲۲۹ صفحه 
۲۰۶ ذیل ثبت ۲۹۵۳۹ به نام رقیه صالحون طهرانی صادر گردید. 
اینک به علت نامعلوم مفقود گردیده است از این رو درخواست صدور 
سند المثنی را دارد بنابراین در اجرای ماده یکصد و بیست آئین نامه 
اصلاحی قانون ثبت اسناد تبصرههای ذیل آن مراتب در یک نوبت 
آگهی می شود چنانچه هر کسی مدعی انجام معامله نسبت به سند 
مذکور و یا مدعی وجود سند مالکیت در نزد خود باشد ظرف مدت 
ده روز از تاریخ انتشــار آگهی به این اداره مراجعه و اعتراض خود 
را ضمن ارائه سند مالکیت تسلیم و رســید دریافت نماید بدیهی 
است در صورت عدم وصول اعتراض در مدت مقرر اداره ثبت طبق 

مقررات نسبت به صدور سند مالکیت المثنی اقدام خواهد کرد.
تاریخ انتشار: ۱۴۰۳/۰۸/۱۹ 

علی سعادتی
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان نور

شناسه آگهی ۱۸۲۲۴۹۲

مفقودی نورآباد
سند علی عزیزی موتور سیکلت سیستم ۱۵۰S مدل  ۱۳۹۴شماره 

0149NE0960272 شهربانی ایران ۲۱۴۵۷-۵۱۱ شماره موتور
شماره شاسیNEO***150U9455379 مفقود گردید و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی نورآباد
ســند  سیدســجادصفری تیزابــی موتــور ســیکلت سیســتم 
زمــرد مــدل  ۱۳۹۸ شــماره شــهربانی ایــران ۵۴۱-۸۷۶۶۳ 
0149N2Z190018 شــماره شاســی  شــماره موتــور 
N2ZAEZKFEKKA10243 مفقود گردید و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.
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فناوری و 
اطلاعات

موج جدید اخراج کارمندان موزیلا
یکی از شاخه های شــرکت موزیلا ۳۰ درصد کارمندان خود را اخراج می کند. به 
گزارش مهر به نقــل از انگجت، »بنیادموزیلا« یکی از زیرمجموعه های شــرکت 
موزیلا انبوهی از کارمندانش را اخراج کرده است. طبق ایمیل ارسالی »نبیه سید« 
مدیر اجرایی بنیاد موزیلا، ۳۰ درصد از کارمندان این شــاخه اخراج شده اند که 
این امر منجر به حذف کامل بخش های حمایت غیرانتفاعی و برنامه های جهانی 
می شود. »برندون بورمن« نائب رییس ارتباطات موزیلا در این باره می گوید: بنیاد 
موزیلا تیم های خود را دوباره سازماندهی می کند تا چابکی و تاثیرگذاری را افزایش 
دهد. همزمان ما فعالیت هایمان را تســریع می کنیم. متاسفانه این امر به معنای 
پایان دادن به برخی از فعالیت هایی است که از دیرباز انجام داده ایم و باید پست های 

شغلی مرتبط با آنها را حذف کنیم تا روی آینده بیشتر تمرکز شود.
هرچند بخش جداگانــه حمایت های غیرانتفاعی حذف می شــود اما موزیلا این 
فعالیت را تایید و اعلام کرد: ما می خواهیم شفاف سازی کنیم که سازماندهی دوباره 
به معنی حذف حمایت نیست. برعکس حمایت همچنان چتر اصلی فعالیت های 

موزیلا است و ما مشغول بررسی بازبینی شیوه خود در این زمینه هستیم.
بنیاد موزیلا یک شاخه غیرانتفاعی از شــرکت موزیلا به حساب می آید. شرکت 
موزیلا نیز به نوبه خود مسئولیت مرورگر فایرفاکس را برعهده دارد. این شرکت در 
فوریه ۲۰۲۴ میلادی اعلام کرد حدود ۶۰ کارمند خود را اخراج می کند که بیشتر 

آنها در بخش توسعه محصول فعالیت می کنند.

هوش مصنوعی سریال ها را خلاصه می کند
آمازون به تازگی ابزاری برای ســرویس »پرایم ویدئو« خود راه اندازی کرده که با 
هوش مصنوعی خلاصه های شخصی سازی شده از سریال ها و محتوای تولیدی 
این پلتفرم برای کاربران ارائه می کند. به گزارش مهر به نقل از انگجت، بسیاری از 
اوقات کاربران سرویس های پخش محتوا سریالی را آغاز و آن را نیمه کاره رها می 
کنند. آنها بعدا برای تماشای دوباره سریال دچار مشکل می شوند زیرا نمی دانند 
در چه قسمتی تماشای سریال را متوقف کرده اند. در همین راستا آمازون ویژگی 

جدیدی را در این زمینه ارائه کرده است.
ویژگی مذکور که »X-Ray Recaps «نام دارد با استفاده از هوش مصنوعی مولد 
خلاصه هایی کوتاه و قابل درک از کل فصل، قســمت یا حتی بخش هایی از یک 
قسمت سریال های تلویزیونی برای کاربر فراهم می کند. این خلاصه ها شخصی 
سازی شده هستند و بنابراین براســاس دقیقه هایی که کاربر برنامه ای را تماشا 
کرده، ارائه می شوند. این شــرکت وعده می دهد قطعات متنی کوتاهی از بخش 
های مهم محتوا و نکاتی از طرح داستان که مبتنی بر شخصیت ها و جزییات دیگر 
هستند را ارائه کند. »آدام گری« نائب رییس بخش محصول در پرایم ویدئو مدعی 
است ابزار مذکور به مشتریان کمک می کند به سرعت به نقطه ای که سریال را رها 

کرده بوده اند، بازگردند با دوباره دریابند چرا محتوای مذکور را دوست داشته اند.
این ویژگی به وســیله Amazon Bedrock که به سرویس ابررایانشی آمازون 
تعلق دارد و برای ســاخت و مقیاس بندی اپلیکیشن های هوش مصنوعی به کار 
می رود، ابداع شده اســت. همچنین این هوش مصنوعی طوری آموزش دیده تا 
محتوای سریال را به طور کامل فاش نکند. قابلیت مذکور در حقیقت بسط ویژگی 
فعلی X-Ray است که اطلاعاتی کمتر شناخته شده درباره سریال و بازیگران را 

طی پخش محتوا فراهم می کند.

تعرفه ۱۵ درصدی واردات آیفون هنوز قطعی نیست
رئیس انجمن تلفن همراه، تبلت و لوازم جانبی ایران بــا بیان اینکه قیمت آیفون ۱۳در 
روزهای اخیر ۱۰ میلیون تومان ریزش کرده، گفت: در جلسه روز گذشته وزارت صمت با 
انجمن موبایل این موضوع مطرح شد که تعرفه ۱۵ درصدی واردات آیفون قطعی نیست 
و باید در کمیسیون ماده یک بررسی شود. عبدالمهدی اسدی در گفت وگو با ایسنا، با بیان 
اینکه در حال حاضر تعرفه همه موبایل های بالای ۶۰۰ دلار معادل ۱۵ درصد است، اما 
برای آیفون هنوز تصمیم قطعی گرفته نشده، تصریح کرد: ممکن است همین ۱۵ درصد 
تصویب شود یا رقم بالاتری در نظر گرفته شود. وی با بیان اینکه به دلیل عدم تصمیم گیری 
قطعی در مورد تعرفه آیفون، ممکن است اعضای صنف درباره فروش آیفون ۱۳ تصمیمات 
هیجانی بگیرند و ضررهای سنگین پرداخت کنند، تصریح کرد: بنابراین واردکنندگان باید 
اطلاع داشته باشند که ممکن است این تعرفه تصویب نشود. قیمت آیفون ۱۳ در روزهای 

اخیر ۱۰ میلیون تومان ریزش کرده است.
رئیس انجمن تلفن همراه، تبلت و لوازم جانبی ایران با بیان اینکه در حال حاضر موبایل های 
بالای ۶۰۰ دلار با ارز حاصل از صادرات خود به کشور وارد می شود، گفت: این موضوع در 
گذشته باعث ورود افراد غیرمتخصص به حوزه واردات موبایل شده بود، اما از سه ماه گذشته 

فقط شرکت هایی که سابقه واردات تلفن همراه را دارند، می توانند واردات انجام دهند.
وی با اشاره به حذف ارز نیمایی برای واردات موبایل های زیر ۶۰۰ دلار از دو ماه گذشته، 
تصریح کرد: موبایل های زیر ۶۰۰ دلار با ارز حاصل از صادرات اشخاص وارد می شود. مشکل 
تخصیص ارز هم تا حدودی کمتر شده بود، اما دوباره مشکلاتی ایجاد شده است. با این حال 
هنوز کالا به اندازه کافی در بازار هست. همچنین با توجه به رقابتی بودن بازار موبایل، حذف 

ارز نیمایی تاثیری بر قیمت  موبایل های زیر ۶۰۰ دلار نداشته است.
گفتنی است اخیرا بعد از دو سال ممنوعیت، مصوبه ای در جلسه هیئت دولت برای رفع 
ممنوعیت آیفون صادر شده که بر این اساس سه دستگاه شامل وزارت صمت، ارتباطات و 
معاونت حقوقی ریاست جمهوری مامور شدند آیین نامه واردات را تدوین کنند، اما هنوز 
وضعیت اجرا و جزئیات آیین نامه مشخص نیست. ابتدا تعرفه در مصوبه ۹۶ درصد اعلام شده 
بود، اما سخنگوی دولت اعلام کرد که اشتباهی رخ داده و این موضوع اصلاح خواهد شد.  

در نهایت هم دبیر هیئت دولت اعلام کرد که حقوق ورودی مربوط به گوشی اپل در سال 
جاری برای گوشی های بالای ۶۰۰ دلار مطابق قانون بودجه در رویه تجاری ۱۵ درصد و 
در سایر رویه ها ۳۰ درصد تعیین شده و برای گوشی های اپل ۶۰۰ دلار و پایین تر حقوق 
ورودی در رویه تجاری ۵ درصد و در ســایر رویه ها  ۶ درصد تعیین شده است. اما به نظر 

می رسد این اعداد هنوز قطعی نیستند.

اخبار

تســهیلات پرداختی از سوی 
شبکه بانکی به دانش بنیان ها 
در پایان شــهریور ماه ســال 
جاری نســبت به مدت مشابه 
در سال گذشته ۵۲.۸ درصد 
رشد داشته اســت. طبق آمار و داده های منتشر شده از 
سوی بانک مرکزی، در شش ماهه نخست سال جاری، 
شبکه بانکی کشــور به یک هزار و ۹۹۸ شرکت دانش 
بنیان، ۱۵۹.۹ هزار میلیارد تومان در قالب ۱۰ هزار و ۷۹۳ 
فقره تسهیلات پرداخت کرده است که نشان از رشد ۵۲.۸ 
درصدی پرداخت تسهیلات در قیاس با مدت مشابه در 

سال گذشته دارد.
براســاس این آمار در ماه قبــل از مدت مورد اشــاره 
)مردادماه ۱۴۰۳( شبکه بانکی کشور به یک هزار و ۸۲۹ 
شرکت دانش بنیان، هشت هزار و ۹۲۷ فقره تسهیلات به 
ارزش ۱۲۷.۲ هزار میلیارد تومان )همت(، پرداخت کرده 
که نسبت به پنج ماهه نخســت سال ۱۴۰۲، ۶۵ درصد 

افزایش را نشان می دهد.
میزان تفاوت در ارقام تعداد شــرکت های دانش بنیان 

دریافت کننده تسهیلات به این علت است که برخی از 
این شرکت ها ممکن است طی بازه های زمانی چند فقره 
تسهیلات دریافت کرده باشند. براساس داده های بانک 
مرکزی، در شهریور ماه سال جاری، ۷۷۵ شرکت دانش 
بنیان در کشور، ۳۲.۹ هزار میلیارد تومان در قالب یک 
هزار و ۸۹۶ فقره تسهیلات از شبکه بانکی کشور دریافت 
کرده که نسبت به مدت مشابه در سال گذشته )شهریور 

۱۴۰۲( به میزان ۳۳ درصد افزایش داشته است.
این در حالی است که شــبکه بانکی، در شــهریور ماه 
سال گذشــته )۱۴۰۲(، به ۷۴۷ شــرکت دانش بنیان، 
۲۴.۷ هزار میلیارد تومان در قالب یک هزار و ۹۰۷ فقره 
تســهیلات پرداخت کرده است. در شــهریور ماه سال 
جاری، بانک های خصوصی با ۵۵.۷ درصد از سهم کل، 
بیش ترین سهم شــبکه بانکی از پرداخت تسهیلات به 

شرکت های دانش بنیان را به خود اختصاص داده اند.
شــرکت های دانش بنیان، جزء ســازمان هایی هستند 
که فعالیت آنها بــر پایه دانش بوده و در همین راســتا، 
ابداعات و اختراع هایی هم که در این شــرکت ها صورت 
می گیرد برهمین اساس استوار است. ابداعاتی که در قالب 
دانشگاه ها و شرکت های دانش بنیان انجام می شوند، رشد 
اقتصادی را به دنبال دارند که یکی از مهم ترین یافته ها در 
بحث اقتصاد کلان به شمار می روند و کاملًا در کشورها 

صدق می کنند. آمریــکا به عنوان یکی از کشــورهایی 
شــناخته می شــود که نبوغ بالایی در اختراعات دارد. 
طبق ارزیابی اقتصاددانان، به طــور تقریبی ۵۰ درصد 
رشد GDP سالیانه آمریکا صرف افزایش حجم ابداعات 

می شود.
یکی از نقاطی که سهم بالایی در بالارفتن تولید ناخالص 
داخلی دارد، سیلیکون ولی اســت. این مرکز که به قلب 

فناوری جهان معروف است در کالیفرنیای شمالی واقع 
شده و شرکت های دانش بنیان متعدد و غول های فناوری 
دنیا ازقبیل اپل، گوگل، فیســبوک، یاهو، اچ پی، نوکیا، 
مایکروسافت، ســونی، اینتل و… در آن قرار گرفته اند. 
این منطقه ترکیبی از نیــروی کار با مهارت و آب دیده، 
سرمایه کافی، زیرســاخت و ســابقه موفقیت کاری را 

دربرگرفته است.

پرداخت تسهیلات به دانش بنیان ها ۵۲ درصد افزایش یافت

رونق سرمایه گذاری در بخش دانش بنیان

نقش موثر دانش بنیان ها در رشد تولید
کیوان نقره کار، کارشناس فناوری 

استارت آپها، دانش بنیان ها و به طور کلی اقتصاد دیجیتال در هر حوزه ای که وارد شوند، باعث افزایش بهره وری و یا به عبارت دیگر مولد بودن می شود. اقتصاد دیجیتال در بلندمدت بسیار سودده خواهد بود. در بحث اشتغال نیز ممکن 
است در کوتاه مدت تسهیلات ورود فناوری اطلاعات به حوزه اقتصاد مثبت نباشد، اما در بلندمدت این رویه تغییر خواهد کرد و فناوری اطلاعات باعث ایجاد مشاغل بیشتری خواهد شد.

در سطح جهانی، حمایت از شرکت های نوآور و فناور به شــکل های مختلف صورت می گیرد. این حمایت ها چندوجهی است و محدود به کمک های مالی نمی شــود اما در ایران به نظر می رسد تمرکز اصلی سازمان های دولتی در حوزه 
دانش بنیان بیشتر بر حمایت های مالی است. برای اثربخشی بیشتر باید پیش از ارائه حمایت ها، شرکت ها براساس شاخص های مشخصی ارزیابی شوند.

در ضمن پس از تخصیص کمک ها، نظارت بر مصرف این تسهیلات نیز ضروری است تا از استفاده بهینه از منابع اطمینان حاصل شود. این فرآیند در حال حاضر در ایران با استانداردهای جهانی فاصله دارد و نیازمند بازنگری و بهبود است.
دانش بنیان ها با ایجاد ارزش افزوده بالا وبهره وری مناسب نقش ویژه ای در توسعه، اشتغال و تولید دارند. دانش بنیان ها به جهت ایجاد ارزش افزوده بالا وبهره وری مناسب نقش ویژه ای در توسعه ایفا می کنند، این اهمیت در بخش کشاورزی 

بیشتر مشهود است و دولت سعی دارد در این راستا گام هایی برای برطرف کردن مشکلات شرکت های خلاق در حوزه کشاورزی بردارد.
اکنون، فضای اکوسیستم دانش بنیان کشور و روند اعطای تسهیلات و حمایت ها به گونه ای است که دغدغه رفع مشکلات صنعت و جامعه را در فناور و نخبگان فعال در این اکوسیستم ایجاد نمی کند؛ بلکه، اغلب این افراد درگیر ارتقای 
دانش فنی و کسب دستاورد برای مجموعه خود هستند؛ البته در ســال جاری نظام ارزیابی معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری تغییرات عمده ای کرده است که امیدواریم راهگشا بوده و با نگاهی متمایز به این 

حوزه پرداخته شود.

شایلی قرائی 
News kasbokar@gmail.com

معاون علمی رئیس جمهور با اشاره به تولید ماهواره های 
هدهد و کوثر بر حمایت ویژه این معاونت از شرکت های 

دانش بنیان و فناور فعال در حوزه فضایی تاکید کرد.
به گزارش مهر به نقل از معاونت علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان ریاست جمهوری، حسین افشین با تبریک  
تزریق موفق ماهواره هــای هدهد و کوثر در مدار ۵۰۰ 
کیلومتری که بامداد امروز توســط ماهواره بر سایوز از 
پایگاه فضایی  وستوچنی روســیه به فضا پرتاب شدند 
اظهار داشت: معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری 
علاوه بر خدمات پشــتیبانی و حمایتهــای معنوی از 
شرکت امیدفضا به عنوان یک شــرکت دانش بنیان و 
اعطای تســهیلات مختلف در زمینــه اخذ مجوزهای 
بهره برداری از وزارت صمــت و  امور گمرکی از ابتدای 

شکل گیری پروژه ساخت ماهواره کوثر در این شرکت 
و در ادامه پروژه ماهواره هدهد از این پروژه ها حمایت 

کرده است.
افشین با اشــاره به رویکرد حمایتی معاونت علمی در 
دوره جدید گفت: براســاس مدل جدیــد مکاتباتی با 
وزارت ارتباطات انجام شــده تا با پیش خرید تصاویر 
ارسالی از این ماهواره ها از پیشبرد این قبیل برنامه ها 
حمایت شــود.بحث بیمه پروژه های فضایی هم که از 
درخواستهای فعالان بخش خصوصی حوزه فضایی است 

در معاونت علمی در دست پیگیری است.
ماهواره بر ســایوز حامل ۵۳ ماهواره از جمله نخستین 
ماهواره های ساخت بخش خصوصی  )شرکت های دانش 
بنیان( ایران به نام های هدهد و کوثر، ساعت ۲:۴۸ بامداد 

امروز سه شــنبه ۱۵ آبان ماه از پایگاه فضایی وستوچنی 
به فضا پرتاب شد. حسین شــهرابی فراهانی، مدیرعامل 
مجموعه فضایی امیدفضا ساعتی پیش اعلام کرد: بر مبنای 
شواهد تله متری دریافتی از پرتابگر و سایر شواهد جدایش 
و تزریق مداری ماهواره های هدهد و کوثر در ســاعت ۷ 

صبح امروز ۱۵ آبان با موفقیت انجام شده است.
این موفقیت به مفهوم آن است که پرتابگر کار خود را به 
درستی انجام داده است، ضمن آنکه محفظه نگهدارنده 
ماهواره های هدهد و کوثر نیز که ساخت مجموعه های 
دانش بنیان ایرانی هستند به طور کامل وظایف خود را 

انجام داده اند.
ماهواره کوثر اولین محصول فضایی شرکت دانش بنیان 
امیدفضا اســت که طراحی آن در تابستان ۱۳۹۸ آغاز 

شد. این ماهواره ۳۰ کیلوگرم وزن دارد و در مدار ۵۰۰ 
کیلومتری از ســطح زمین قرار  گرفته است. ماهواره 
کوثر از استاندارد ماهواره های مکعبی پیروی می کند 
که باعث کاهش زمان و هزینه فرآیند ساخت می شود. 

ماموریت اصلی ماهواره کوثر از نوع سنجشی در حوزه 
های کشاورزی، محیط زیســت و نقشه  برداری است و 
مجهز به دوربین هایی در طیف NIR و RGB با وضوح 
متوسط ۳.۴۵ متر GSD است. ماهواره هدهد نیز یکی 
دیگر از محصولات شرکت دانش بنیان امید فضا است 
که یک ماهواره با استاندارد ماهواره های مکعبی با وزنی 
حدود ۴ کیلوگرم است. ارتفاع مدار این ماهواره نیز ۵۰۰ 
کیلومتر است. مأموریت آن ایجاد بستر اختصاصی ارائه 

خدمات ارتباطی و اینترنت اشیا باند باریک است.

معاون پژوهشی وزیر علوم با اشاره به تخصیص بودجه 
دو درصدی از تولید ناخالص داخلی به بخش پژوهش 
بر اساس برنامه هفتم پیشــرفت گفت: تولید ناخالص 
داخلی اکنون ۴۰۰ میلیارد دلار اســت و دو درصد آن، 
هشت میلیارد دلار اســت اما از این مقدار، سهم بخش 
تحقیق و توسعه در سال گذشته ۲.۵ میلیارد دلار بوده و 
برای رسیدن به رقم هدف گذاری شده، باید سالانه یک 

میلیارد دلار به آن افزوده شود.
پیمان صالحــی در گفت وگو بــا ایرنا دربــاره بودجه 
پژوهشی دانشــگاه ها و موسسات آموزشــی در قانون 
بودجه ســال آینده توضیح داد: در برنامه هفتم توسعه 
مقرر شده که ۱۵ درصد بودجه دانشگاه ها به پژوهش 

اختصاص یابد و این رقم مناسبی است.
وی افزود: همــواره ۹۰ درصد بودجه دانشــگاه ها به 
بخش هایی چون هزینه های عمرانی، دستمزد اعضای 

هیات علمی و کارکنان دانشــگاه و هزینه های جاری 
دانشــگاه ها تخصیص می یابــد، در حالیکــه باید این 
۱۵ درصد بودجه پژوهشــی جدا از بودجــه  جاری و 
عمومی باشــد. معاون وزیر علوم اظهارداشت: وزارت 
علوم قانــون اعتبار ویژه را مصوب کرده اســت و طبق 
این قانون بایــد گرنت )پژوهانه( اســاتید افزایش یابد 
یا آیین نامه همکاری بین المللــی را تغییر دادیم تا در 
راستای دیپلماســی بین المللی همکاری های خود را 
افزایش دهیم، تحقق و اجــرای دقیق همه این موارد و 
آیین نامه ها وابسته به تحقق ۱۵ درصد بودجه پژوهشی 

دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی در کشور است.
استاد دانشگاه شهید بهشتی با تاکید براینکه تمرکز ما در 
وزارت علوم اجرای قانون هفتم توسعه است؛ بیان کرد: 
در قانون هفتم توســعه پیش بینی شده است تا پایان 
این قانون باید سهم تحقیق و توسعه در تولید ناخالص 

داخلی )GDP( به ۲ درصد برسد در حالیکه این رقم هم 
اکنون ۰.۵ درصد است.

اکنون تولید ناخالص داخلی کشور ۴۰۰ میلیارد دلار 
است و دو درصد از این رقم یعنی سالیانه هشت میلیارد 
دلار. بودجه بخش تحقیق و توســعه در سال گذشته 
برابر ۲.۵ میلیارد دلار بوده است و برای اینکه به هشت 
میلیارد دلار در پایان برنامه هفتم توســعه برسد باید 
سالانه ۱.۱ میلیارد دلار به بودجه تحقیق و توسعه در 

کل کشور اضافه شود.
وی با بیان اینکه با تحقق قانون هفتم توسعه بسیاری 
از تکالیف پیش بینی شــده برای وزارت علوم محقق 
می شود گفت: برای مثال پیش بینی شده که رتبه ۱۴ 
در دنیا را کســب کنیم، همچنین صادرات محصولات 
دانش بنیان افزایش یابد و یا اینکه سهم پایان نامه های 
ماموریت محور رشد داشته باشــد و همه اینها وابسته 

به این است که ۱۵ درصد بودجه پژوهشی دانشگاه ها 
محقق شود و اگر اینطور نشود تعهدات وزارت علوم ابتر 

خواهد ماند.
معاون وزیر علوم درباره برگزاری جلســه شورای عالی 
علوم تحقیقات و فناوری )شــورای عالی عتف( هم که 
پس از شهادت رئیس جمهور )شهید ابراهیم رئیسی( 
تا کنون برگزار نشده است، گفت: جلسه شورای عتف 
قرار بود خردادماه برگزار شــود اما به دلیل مسائلی که 
پیش آمد برگزار نشد و هم اکنون دستور جلسه را برای 
رئیس جمهور ارســال کردیم و منتظــر نظر و تنظیم 

برنامه ها هستیم.
وی افزود: بحث های تشــکیلات مالــی و معاملاتی، 
مشکلات ارتباط دانشــگاه و صنعت از جمله مواردی 
بود که برای رئیس جمهور ارسال کردیم و قرار است در 

جلسه شورای عالی عتف بررسی و مطرح شود.

تهران- ایرنا- دانشیار دانشکده حقوق دانشگاه شهید بهشتی با بیان 
اینکه، نخستین اصل و زیرســاخت هوش مصنوعی، ایجاد دولت 
پلتفرمی است تاکیدکرد: پیشرفت در حوزه هوش مصنوعی در کشور 
نباید به شعار خلاصه شود. به گزارش ایرنا، طرح اولیه ایجاد قانون 
و مقررات برای حوزه هوش مصنوعی در سال ۲۰۲۱ مطرح شد و با 
 )Chat GPT( ظهور ابزار زبانی هوش مصنوعی به نام چت جی پی تی
در سال ۲۰۲۲ و ابزار و قابلیت های خیره کننده آن در تولید متن، 
این موضوع جدی تر شد تا اینکه پارلمان اروپا در اوایل سال جاری 

میلادی »قانون هوش مصنوعی« را مصوب کرد.
چت جی پی تی در واقع یک ابزار زبانی مبتنی بر هوش مصنوعی است 
که توسط شرکت استارتاپی اوپن ای/آی open AI طراحی شد و 

اکنون برای استفاده  عموم در مرورگرهای وب قابل دسترس است.
از این ربات می توان برای اهداف مختلفی از جمله افزایش درآمد، 
حل سوالات علمی و حتی نگارش نقشه تجاری و دنیایی از اطلاعات 
رایگان اســتفاده کرد، رباتی که تنها دو ماه پس از طراحی، تعداد 

کاربران آن به حدود ۱۰۰ میلیون کاربر رسید.
اتحادیه اروپا در پی این رویدادهــا ۱۳ ژوئن ۲۰۲۴ یا ۲۳ تیر ۱۴۰۳ 

قانون هوش مصنوعی را مشتمل بر ۱۱۳ ماده در صفحه رسمی اتحادیه 
اروپا منتشر و مقررات آنرا در تمام کشورهای عضو پس از ۲۰ روز لازم 
الاجرا اعلام کرد. مفاد قانون هوش مصنوعی اتحادیه اروپا شامل سه 
فصل قرار است در مدت ۲۴ ماه یعنی تا اواسط ۲۰۲۶ )۲ اوت ۲۰۲۶( 
به طور کامل درباره توسعه دهندگان هوش مصنوعی اعمال شود. هدف 
از قانون جدید هوش مصنوعی، حفاظت از افراد و منافع آن ها و در عین 
حال ارائه قوانین برای دادن اطمینان به کسب و کارها و نوآوران است. 
کمیسیون اتحادیه اروپا همچنین در حال آماده سازی برای افزایش 
سرمایه گذاری های هوش مصنوعی با تزریق یک میلیارد یورو در سال 

۲۰۲۴ و تا ۲۰ میلیارد یورو تا سال ۲۰۳۰ است.

طبقه بندی هوش مصنوعی به فناوری بی خطر، کم خطر، 
پرخطر و ممنوعه

دانشکده حقوق و علوم سیاســی دانشگاه تهران شامگاه سه شنبه 
میزبان برگزاری دومین نشست از سلسله مباحث هوش مصنوعی، با 
عنوان قانون هوش مصنوعی اتحادیه اروپا؛ واکاوی مبانی محتوایی با 
حضور و سخنرانی باقر انصاری دانشیار دانشکده حقوق دانشگاه شهید 

بهشتی بود. این استاد دانشگاه به بخش هایی از فصول قانون هوش 
مصنوعی اتحادیه اروپا اشاره و در ابتدا اظهار داشت: در قانون اتحادیه 
اروپا محدودیت ها برای هر شــرکت و مجموعه که از سیستم های 
هوش مصنوعی بهره گیری می کند، بر اساس خطر به چهار دسته 

"بی خطر، کم خطر، پرخطر و ممنوعه" طبقه بندی شده است.

پیشرفت در هوش مصنوعی نباید به شعار خلاصه شود
انصاری افزود: به طوری که اتحادیه اروپا از ماه فوریه ۲۰۲۵ بخشی از 
اقدامات را به شکل کامل ممنوع خواهد کرد. این شامل مواردی می شود 
که هوش مصنوعی می تواند در روند تصمیم گیری کاربران دستکاری 
کند یا مواردی که داده های تشــخیص چهره آن ها از طریق داده های 
اینترنتی تغذیه می شوند. سایر سیســتم های هوش مصنوعی مانند 
آن هایی که داده های بایومتریک )مجموعه ای از فناوری ها و روش ها 
برای شناسایی و احراز هویت افراد از ویژگی های فیزیولوژیکی یا رفتاری 
آن ها( را جمع آوری همچنین موارد استفاده از هوش مصنوعی برای 
تصمیم گیری های مربوط به زیرســاخت های حیاتی یا استخدامی، 
پرخطر محسوب می شوند و مشمول قوانینی سخت گیرانه  خواهند شد.

رشد فناوری با ظهور هوش مصنوعی سرکش شده است
دانشیار دانشکده حقوق دانشگاه شهید بهشتی با بیان اینکه، اتحادیه 
اروپا با ظهور هوش مصنوعی و به منظور ایجاد مقررات برای این حوزه 
به اصول و مبانی مهم رسیده، افزود: بنابراین قانون هوش مصنوعی بر 
اســاس مجموعه ای اصول و مبانی تعریف و تصویب شده است. باقر 
انصاری بیان کرد: یکی از اصول اصلی قانون هوش مصنوعی نوآوری و 
خلاقیت و کارآفرینی و آزادی تحقیق و توسعه است، در این اصل گفته 
می شود در حوزه فناوری باید اجازه دهیم خلاقیت و نوآوری کار خود 
را پیش برده و رشد علم و فناوری که اکنون با ظهور هوش مصنوعی 
حالت سرکش و وحشی به خود گرفته که باید در حوزه های خاص قابل 
مهار باشد. وی گفت: در قانون هوش مصنوعی نیز بخشی که مربوط 
به رمزارزها و بلاک چین یا سند باکس ها )پروژه ارز دیجیتال است که 
در آن کاربران می توانند از تجارب خود در بازی کسب درآمد کنند( 
می شود، مربوط به هوش مصنوعی در نظر گرفته می شود که در آنجا 

برخی استثنائات و معافیت ها در نظر گرفته شده است.
پیشرفت در هوش مصنوعی نباید به شعار خلاصه شود

این استاد دانشگاه شهید بهشتی اصل بعدی در قانون هوش مصنوعی 

را اصل بی طرفی دولت در برابر فناوری ها نــام برد و افزود: منظور از این 
اصل این اســت که دولت در بازار و نه البته سرمایه گذاری، نمی تواند از 
یک فناوری خاص در برابر فناوری های رقیب یک شرکت یا یک موسسه 
حمایت و بین آنها تبعیض قائل شود. انصاری اضافه کرد: به عنوان مثال 
درایران بحث اپلیکیشن داخلی و خارجی وجود دارد که این موارد را در اروپا 
نیست و دولت نمی تواند حکم کند از این اپلیکیشن استفاده یا برعکس 

استفاده نکنید و این برعهده قواعد بازار و تمایل مصرف کننده است.

قاعده و سیاست گذاری در فناوری نباید کهنه شود
دانشیار دانشکده حقوق دانشگاه شهید بهشتی، مقاوم بودن در برابر 
تحولات آینده یا به تعبیری اصل پویایی و انعطاف پذیری فناوری را 
یکی دیگر از اصول قانون هوش مصنوعی نام برد و افزود: به عنوان 
مثال اگر در سال ۱۹۷۳ شــورای اروپا مصوبه ای در حوزه پردازش 
داده ها تعریف کرده و چند دهه از آن نیز گذشته، زبان آن به نحوی 
است که در سال ۲۰۲۴ نیز می توان به آن استناد کرد. زیرا فناوری 
به شکل مرتب در حال توسعه است و قائده و سیاست گذاری ها نیز 

نباید کهنه شود.

حمایت ویژه از دانش بنیان های حوزه ماهواره و فضا

ضرورت افزایش سالانه ۱ میلیارد دلاری بودجه پژوهش برای تحقق برنامه هفتم

پیشرفت در هوش مصنوعی نباید به شعار خلاصه شود
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کشاورزي

خشكســالي اثــرات زيانبــاري بــر 
بخش هاي مختلف اقتصادي كشــور 
مي گذارد اما بدون شــك كشاورزي از 
بخش هايي اســت كه بيشترين تاثير 
را از اين پديده متحمل مي شود. همه 
زيربخش هاي كشاورزي از جمله بخش آبزي پروري و پرورش 
آبزيان در ســال هاي گذشــته كم و بيش طعم خشكسالي را 
چشيده و به نوعي متضرر شــده اند اما امسال كه خشكسالي 
ابعاد منفي خود را بيشــتر به بخش كشــاورزي نشــان داد، 
 توليد كنندگان اين بخش متحمل خساراتي شده اند كه تصورش 

را نمي كردند.
 خشكسالي امسال در استان هاي غيرشمالي كه از منابع آب هايي 
مانند چاه هاي كشاورزي، قنوات، چشمه ها و رودخانه ها براي 
پرورش آبزيان استفاده مي كنند، بيشتر به چشم مي آيد و ابعاد 
اين خشكسالي به حدي بوده كه در برخي مزارع پرورش آبزيان، 

توليد نصف شده است كه جاي تامل دارد. 
چندي پيش محمــد پوركاظمي، رئيس موسســه تحقيقات 
علوم شيلاتي در گفت وگويي با ايسنا گفته بود كه خشكسالي 
اثرات زيانبــار و متعددي در تــداوم حيات آبزيان و توســعه 
آبزي پروري در كشــور دارد و تاثير خشكســالي براي ماهيان 
ســردآبي به مراتب بيشــتر از ديگر بخش هــاي آبزي پروري 
بوده به گونه اي كــه در بعضي از اســتان ها بــا كاهش ميزان 
دبي و حجــم آب، كيفيت آب بــراي زندگي آبزيــان پايين 
آمده و در بعضي از اســتان ها به ويژه اســتان هاي غرب كشور، 
خشكســالي موجب خشك شــدن منابع آب زيرزميني )چاه 
 و  چشمه( شــده و بعضي از مزارع توليد ماهي را كاملا تعطيل 

كرده اند.
 به گفته رئيس موسســه تحقيقات علوم شيلاتي كشور، بر اثر 
كم آبي و كاهش دبــي آب رودخانه ها، ميزان مهاجرت ماهيان 
براي تخم ريزي طبيعي به سرمنشا كاهش يافته و از سوي ديگر 
در زمان رهاسازي بچه ماهيان از طريق فعاليت  بازسازي ذخاير 

با تهديد جدي مواجه هستيم. 
   زمينگير شدن صيدگاه هاي ميگوي جزيره هرمز

به گفته حميد مقصودي، عضو تعاوني شيلات استان هرمزگان، 
29 هزار صياد در اين استان فعاليت دارند كه خشكسالي به طور 

مستقيم بر زندگي آنها تاثيرگذار بوده است. 
اين صياد درباره تاثير خشكســالي روي صيــد ماهي در اين 

استان، به »كسب وكار« مي گويد: در زمان خشكسالي همانند 
آنچه با آن روبه رو هستيم، آب باران و رودخانه كمتر به سمت 
دريا روان مي شوند و طبيعي است كه آب شيرين، مواد كاني و 
مغذي كمتري از اين طريق وارد آب هاي ساحلي دريا مي كند 
كه ماهيان و ديگر آبزيان براي تخم ريزي و پرورش نوزاد خود 

به آنها احتياج دارند. 
مقصودي معتقد است كه هرچقدر كه ورودي آب رودخانه ها 
به دريا كمتر شود معنايش اين است كه زيستگاه نوزاد ماهي ها 
محدود تر شده و حلقه اول توليد آبزيان تهديد شده است. اين 
پرورش دهنده ماهي با اشــاره به اينكه در شــرق بندرعباس 
حوالي جزيره هرمز در ســال هاي گذشــته 4 رودخانه فصلي 
جريان داشته كه در حال حاضر جريان ضعيفي دارد، گفت: اين 
منطقه از صيدگاه هاي اصلي ميگوي هرمزگان است كه سالانه 
نيمي از ميگوي هرمزگان در آن صيد مي شود اما اين صيدگاه 
به دليل خشكسالي در عرض يك سال 317 تن از توليد خود را 

از دست داده است. 
به گفته مقصودي به دنبال بروز خشكسالي در منطقه، شركت 
آب منطقه اي هرمزگان به بهانه تامين آب شرب مردم، دبي آب 
ورودي مزارع توليد ماهي ما را تا 50 درصد كاهش داده تا جايي 
كه در برخي مزارع، ماهي ها به دليل كمبود آب و اكسيژن خفه 
شدند و بسياري از توليدكنندگان خسارت جبران ناپذيري را از 

اين بابت ديده اند. 

    كاهش توليد آبزيان سرزمين چشمه ها
لرستان از ديگر استان هايي است كه يكي از قطب هاي پرورش 
ماهي در كشور به شمار مي آيد و به سرزمين چشمه ها و آبشارها 
شهرت دارد اما عمق خشكسالي امسال در كشور به حدي است 
كه حتي توليد آبزيان اين استان را نيز تحت تاثير قرار داده است. 
كيارش بيرانوند، يكي از پرورش دهندگان ماهي در اين استان 
كه در صــادرات ماهي نيز فعاليت مي كند، به »كســب وكار« 
مي گويد: سال گذشته در اين استان 22 هزار تن انواع آبزيان 
توليد شــده بود و با توجه به توســعه قابل توجه آبزي پروري 
در اين يك ســال، مجوزهايي كه صادر شــده، بايد امســال 
 توليد ما به 28 هزار تن مي رســيد كه به دليل خشكسالي اين

 اتفاق نيفتاد. 
بيرانوند با اشاره به اينكه ســالانه 13/5ميليارد مترمكعب از 
آب هاي لرستان از اين اســتان خارج مي شود، بر اين موضوع 

تاكيد مي كند: كاهش توليد ما در شــرايطي حاصل شده كه 
بيشتر توليد كنندگان ما در مسير خروجي اين آب قرار دارند 
در غير اين صورت خشكســالي توليد آبزيان لرستان را بيشتر 

تحت تاثير قرار مي داد. 
بيرانوند با تاكيــد بر ظرفيت بالقوه لرســتان در توليد آبزيان، 
ادامه داد: خشكسالي امسال موجب شد در درياچه پشت 2 سد 
استان نتوانيم اقدام به پرورش ماهي كنيم و در بقيه سدها نيز 

كاهش سطح آب را داشتيم. اين پرورش دهنده ماهي معتقد 
است: در سال هاي گذشته قفســي كه در قالب طرح پرورش 
ماهي استفاده مي شد، روي آب مي ماند اما امسال اين قفس ها 

به كف آب رسيده است.
 به گفتــه بيرانوند در اين اســتان در بخــش ماهيان گرمابي 
)كپور ماهيان( خشكســالي تاثير چنداني نگذاشــته اما در 
مناطق كــم آب در بخش هــاي ميانــي و غرب اســتان در 

 ميــان مــدت و بلندمــدت در بعضي از مــزارع بــا كم آبي 
مواجه شويم. 

اين پرورش دهنده معتقد است كه بر اثر كم آبي و كاهش دبي 
آب رودخانه ها، ميزان مهاجرت ماهيان براي تخم ريزي طبيعي 
به سرمنشا كاهش يافته و از ســوي ديگر در زمان رهاسازي 
بچه ماهيان از طريق فعاليت  بازســازي ذخاير با تهديد جدي 

مواجه هستيم. 

گزارش »كسب وكار« از تاثير خشكسالي برتوليد و پرورش ماهي

ماهي ها  تشنه  می میرند

پس از تامين منابــع آب، تلاش براي 
حفظ كاربــري اراضي كشــاورزي از 
ديگر دغدغه هاي مديران كشــاورزي 
كشور است. در تهران در پارك ها برج 
مي سازند و در روستاها در زمين هاي 

كشاورزي، خانه و ويلا. اين داستان قديمي است. 
در اين ميان با گشتي ساده در اطراف تهران مي توان آثار تخريب 
روي اراضي كشاورزي تغييركاربري داده شده را ديد كه سال ها 
پس از اجراي ناقص حكم، همچنــان بلاتكليف و بدون توليد 
باقي مانده اند.  مســاحت جنگل ها، مراتع، باغ ها و زمين هاي 
كشاورزي در كشور كاهش يافته و در برخي مناطق در معرض 
نابودي هستند. اين روند در چند سال اخير بسيار سرعت گرفته 
و هزاران اصله درخت در جنگل ها و مناطق حفاظت شده قطع 
شده و سازمان هاي حفاظت محيط زيست و جنگل ها و مراتع 
به عنوان متولي حفاظت از اين ميراث ملي نتوانســته اند براي 

جلوگيري از نابودي جنگل ها اقدام فوري انجام دهند. 
كارشناسان محيط زيست و كشــاورزي معتقدند اگر نابودي 
جنگل ها با روند فعلي ادامه يابد، در 30 ســال آينده در كشور 
جنگلي باقي نخواهد ماند. قوانين مرتبط با اين موضوع در سال 
1374 خورشيدي تصويب و سپس در سال 1385 اصلاح شد.

 طبق اصلاحيه قانون حفــظ كاربري اراضــي زراعي و باغ ها 
مصــوب 1385/8/1 مجلــس شــوراي اســلامي؛ هرگونه 
تغييركاربري اراضي زراعي و باغ ها منجر به صدور حكم قلع و 
قمع و اعاده به وضع سابق و پرداخت جزاي نقدي خواهد شد و 
تنها راه جلوگيري از وقوع چنين جرمي، اخذ مجوز از كميسيون 
تبصره يك ماده يك قانون مذكور )مســتقر در سازمان جهاد 

كشاورزي استان ها( اعلام شده است. 

  برخورد با زمين خواران
شمس ا... شــريعت نژاد، عضو كميسيون كشــاورزي، ضمن 
درخواست از دولت براي ورود جدي به مبارزه با پديده زمين 
خواري و تغيير كاربري اراضي، به »كسب وكار« مي گويد: دولت 
براي مقابله با اين پديده با دو گروه سوداگران كه با استفاده از 
روابط خاص و كشاورزان كه مجبور به فروش زمين هستند بايد 

با دو شكل متفاوت برخورد كند. 
نماينده مردم تنكابن، رامسر و عباس آباد از دولت مي خواهد كه 
هرچه سريع تر با تغيير كاربري اراضي كشاورزي و زراعي، مقابله 
كند و مي گويد: در بحث تغيير كاربري اراضي دولت بايد در ابتدا 
سوءاستفاده كنندگان و دوم كشاورزاني كه مجبور به اين كار 
هستند را در نظر داشته و با اين دو گروه برخورد متفاوت داشته 
باشــد. به گفته اين نماينده مجلس، در بحــث تغيير كاربري 
اراضي، افرادي هســتند كه با دريافت مجوزهاي غيرقانوني با 
اســتفاده از كانال ها و روابط خاص، كار خود را پيش مي برند. 
عضو كميسيون كشاورزي، آب و منابع طبيعي مجلس با بيان 
اينكه اين افراد سوءاستفاده گر زمين را با قيمت ارزان مي خرند 
و باقيمت بسيار بالايي مي فروشند، تاكيد مي كند: بايد با اين 

افراد به صورت جدي برخورد شود. 

  ساخت و ساز در اراضي كشاورزي
اين نماينده مجلس در ادامه حرف هاي خود با اشــاره به اينكه گروه 
دوم كه در بحث تغيير كاربري زمين موردتوجه اند، مردمي هســتند 
كه زمين هاي زراعي را با قيمت ناچيز مي فروشــند، ادامه مي دهد: 
بايد بررسي شود چرا سود و منفعت اقتصادي لازم براي فعاليت هاي 
زراعي وجود ندارد و مردم زمين هاي كشاورزي حاصلخيز را با قيمت 
بسيار پاييني مي فروشند. عضو كميسيون كشاورزي با بيان اينكه در 
چند سال اخير ســرعت تغيير كاربري در بخش كشاورزي افزايش 
يافته، معتقد است كه در اكثر استان هاي كشور، تغيير كاربري اراضي 

كشــاورزي و فروش اين زمين ها براي ســاخت ويلا يا كاربري هاي 
ديگر وجود دارد و ديگر مختص استان هاي شمالي نيست.  به گفته 
شريعت نژاد در شمال كشور زمين خواري با شدت بيشتري در حال 
انجام است و ساخت و سازها بالا رفته به طوري كه جنگل ها نسبت به 
40 سال پيش به شدت تخريب شده اند. اين نماينده مجلس بر اين باور 
است حتي اگر قوانين موجود درست اجرا مي شد و نظارت بيشتري 
صورت مي گرفت، با همين قوانين نيز مي توانستيم جلوي تغيير كاربري 
اراضي را بگيريم و مانع از زمين خواري ها شويم، با وجود اين مجلس 
براي مبارزه با اين عمل غيرقانوني، اقدام به تشديد قوانين كرده است. 

  تعيين مجازات بازدارنده
عضو كميســيون كشاورزي تناسب نداشــتن مجازات تغيير 
كاربري زمين ها با جــرم را يكي از دلايل وجــود تغييرهاي 
گســترده زمين ها در روســتاها مي داند و می گويد: در قانون 
جديد مجازات شــديدي براي عاملان تغيير كاربري اراضي 
پيش بيني شــده اســت، مجازات ها بايد بازدارنده باشــند. 
به گفتــه وي نبود تناســب ميــان ارزش افــزوده حاصل از 
فعاليت هــاي زراعي و باغي بــا ارزش ايجادشــده از فروش 
زمين موجب شــده تا بســياري از كشــاورزان و باغداران به 

فروش يا تفكيك اراضــي خود اقدام كننــد. عوامل افزايش 
قيمت زمين، توريســتي بــودن منطقه، بيــكاري، موقعيت 
و امكانات روســتا از مهم ترين نيروهاي محرك انســاني در 
تشديد تغييرات كاربري اراضي و تخريب جنگل ها و افزايش 
اراضي مســكوني هســتند. او ادامه مي دهد: با برنامه ريزي 
صحيــح و در نظر گرفتــن عواملــي از قبيل ايجــاد قانوني 
كارآمد درباره كاربري زمين، حمايت دولت از كشــاورزان و 
 باغداران مي توان از تخريب جنگل ها و زمين هاي كشاورزي 

جلوگيري كرد. 

فعاليت هاي زراعي خرده مالكي براي كشاورزان سود ده نيست

زياندهي کشاورزي ؛ عامل تغییر کاربري زمین
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 صنعت
و معدن

 از آنجا كه توليد صنعت فرش دستباف 
در ايران به دوره مادهــا برمي گردد و 
ريشه در فرهنگ و تاريخ كشور دارد. به 
وضوح مشاهده مي شود كه تجارت اين 
محصول در دوران هاي مختلف رونق 
مناسبي داشته و با مدرن شدن اين صنعت روز به روز بر ميزان 
تقاضاي اين محصول دربازارهاي جهاني افزوده شده است. در 
چنين شرايطي و با تاكيدات صورت گرفته بر لزوم جدا شدن از 
اقتصاد تك محصولي و رونق صادرات و درآمدزايي، به نظرمي 
رسد دولت، مجلس و سياســت گذاران صنعت فرش دستباف 
بايد درصدد ايجاد تسهيل در روند توليد، عرضه و صادرات اين 

محصول استراتژيك باشند. 
در حال حاضر عمده ترين مشــكلات صنعت فرش دستباف 
كشور، علاوه بر حضور رقباي قدر در بازارهاي جهاني، تامين 
مواد اوليه )رنگ، طرح و الياف طبيعي و مصنوعي و...( با كيفيت 
مطلوب و در نهايت، مشــكلات مالياتي شديد در اين صنعت 
است كه اين امر در مدت اخير باعث شــده تا وزارت صنعت، 

معدن و تجارت نيز در اين خصوص وارد عمل شود. 
به نحوي كه چندي پيش عين ا... علاء، مشــاور امور مالياتي 
وزارت صنعت، معدن و تجارت بر لزوم تهيه و تدوين لايحه اي 
جهت رفع مشكلات مالياتي در صنعت فرش كشور تاكيد كرد، 
تا پس از بررسي هاي لازم اين لايحه تهيه و به مجلس شوراي 
اســلامي ارائه و پس از اجراي آن مسير توليد اين محصول در 

كشور هموار شود. 
در اين رابطه غلامحسين نيشابوري، نايب رئيس اتحاديه صنف 
فروشندگان فرش دستباف درگفت وگو با »كسب وكار« بيان 
كرد: صنعت فرش در كشور از جمله صنايعي به شمار مي رود كه 
با توجه به اثربخشي آن در ميزان صادرات كشور و قابليت فراوان 
افزايش آن، متاسفانه مدت هاست كه مورد غفلت قرار گرفته 
است و مشكلات عديده اي را در چرخه توليد و عرضه خود دارد. 
وي ادامه داد: در گذشته بازار فرش دستباف شكل انحصاري 
داشت و تقاضا براي آن به شدت بالا بود، اما با ورود ساير كشورها 
به توليد اين محصول و به وجود آمدن رقابت، فرش از انحصاري 
بودن خارج شد و هر كشوري كه توانايي توليد اين محصول را 

داشت، مي توانست بازاري را تسخير كند. 
وي گفت: در اين شرايط، قيمت تمام شده و كيفيت حرف اول 
را در بازارهاي بين المللي مي زد و محصولي كه كيفيت و قيمت 

مناسب تري را داشت، بيشترين تقاضا را جلب مي كرد. در اين 
حالت با توجه به قيمت بالاي فرش كشور به دليل اعمال برخي 
سياست هاي نادرست در روند توليد و عرضه، متاسفانه كيفيت 
و قدمت، فداي سياست هاي نادرست  شــد و برخي از بازارها 
تحت تسخير كشــورهاي توليدكننده اي كه قيمت و كيفيت 
 پايين تري داشــتند، قرار  گرفت كه البته اين روند تاكنون نيز

 ادامه دارد. 
نايب رئيس اتحاديه صنف فروشندگان فرش دستباف افزود: 
براي رفع اين معضل و دستيابي به جايگاه اوليه كشور درتوليد و 
صادرات فرش دستباف در بدو امر بايد زمينه هايي فراهم شود تا 
توليد كننده بتواند با بهره گيري از مواد اوليه باكيفيت و كاهش 
پرداخت هزينه هاي جانبي، قيمت تمام شــده خود را كاهش 
دهد و درعرصه رقابت، هم از جهت كيفيت و هم از لحاظ قيمت 

موفق تر باشد. 
وي درباره مشكل عمده فعالان فرش دستباف گفت: ماليات از 
جمله مشكلاتي بوده كه سال ها بر توليد كنندگان و فروشندگان 
فشار وارد كرده است، اين در حالي است كه مدت ها پيش اعلام 
شــد كه توليدكنندگان از پرداخت ماليات معاف هستند اما 
توجهي به اين امر صورت نگرفت و توليدكنندگان كماكان ملزم 

به پرداخت ماليات هاي سنگين هستند. 
نيشابوري با انتقاد از كل سيستم مالياتي در بخش صنعت فرش 
بيان كرد: در حال حاضر رونــد تعيين ميزان ماليات در بخش 
فرش نادرست است زيرا تكيه بر فاكتورها و مميزي هاي سازمان 
امور مالياتي تنها باعث مي شود افرادي كه بايد ماليات كمتري 
بپردازند، مجبور به پرداخت ماليات بيشــتري شوند و در اين 

صورت عدالت در پرداخت ماليات زير سوال برود. 
وي گفت: طبق قانون ماليات كســاني كه در شهرستان ها به 
فعاليت مي پردازنــد درصورتي كه دفتر كار خود را در شــهر 
ديگري داير كنند، از معافيت مالياتي برخوردار نمي شوند كه 
اين امر نيز اقدامي غيرمنطقي به نظر مي رسد، به نحوي كه در 
اين خصوص نيز فهرستی از اين توليدكنندگان شهرستاني تهيه 
شده تا با ارائه به مجموعه هاي مرتبط جلوي اين برخوردهاي 
نادرست در صنعت فرش گرفته شــود و فعال صنعت فرش با 

آرامش بيشتري به توليد محصول بپردازد. 
وي درباره تهيه و تدوين لايحه رفع معضلات مالياتي نيز بيان 
كرد: چندي پيش بحث تهيه و تدوين اين لايحه جهت تسهيل 
درفعاليت توليدكنندگان صنف فرش دســتباف مطرح شد تا 

با اين اقدام جلوي هرگونه برخوردهاي ســليقه اي، ماليات بر 
درآمد واحدهاي توليدي و اعمال فشــارهاي بي دليل از سوي 
سازمان امور مالياتي گرفته شــود كه درحال حاضر اين مورد 
 درحال بررسي توســط وزارت صنعت و مركز ملي فرش ايران

 است. 

وي در رابطه بــا روند تهيه اين لايحه ابراز داشــت: با انعكاس 
مشــكلات مالياتي توســط توليد كنندگان فرش دستباف به 
اتحاديه مربوطه و بررسي جلسات پيوسته با مركز ملي فرش، 
وزارت صنعت و مجموعه هاي مرتبــط اين لايحه تهيه و پس 
از بررسي نهايي توسط وزارت صنعت، به مجلس ارائه خواهد 

شد؛ كه البته اين لايحه درحال حاضر درمرحله بررسي جهت 
تدوين قرار دارد و اميد مي رود با تهيه و اجراي آنها از بخشي از 
هزينه هاي تحميلي به توليد اين محصول كاسته شود و ايران 
بتواند همچون گذشته بيشتر بازارها را در عرصه صادرات فرش 

تحت سلطه خود قرار دهد. 

»كسبوكار«گزارشميدهد

فرش ایرانی، قربانی سیاست های مالیاتی 

ســال گذشــته كــه معــاون اول 
رئيس جمهور در »چهارمين همايش 
چشــم انداز صنعت فولاد« برضرورت 
تدوين نقشــه راه در اين حوزه تاكيد 
كرد، اميد فعــالان صنعتي براي ارائه 
سند چشــم انداز فولاد زنده شد اما با گذشــت نزديك به يك 
سال از اين همايش و ادامه مشكلات در زمينه مكان سنجي و 
نيازسنجي احداث مجتمع هاي فولادي نشان داد كه طراحي 

اين سند به دست فراموشي سپرده شده است. 
در اين ميان ابراز نگراني مسئولان صنعتي استان هاي مختلف 
از اســتقبال رو به گســترش ســرمايه گذاران براي احداث 
كارخانه هاي فولاد در مناطق فاقد شــرايط و زيرساخت هاي 
لازم، اهميت تدوين ســند چشــم انداز در صنعت فولاد را بار 
ديگر گوشــزد مي كند.  در همين خصوص بهــادر احراميان؛ 
عضو هيات مديره انجمن توليدكنندگان فولاد ضمن اشاره به 
استقبال مسئولان دولتي و نمايندگان مجلس شوراي اسلامي 
براي احداث مجتمع هاي فولادســازي در شهرهاي مختلف 
به »كســب وكار« گفت: باتوجه به اينكه صنعت فولاد يكي از 
راه هاي شناخت توسعه و پيشرفت صنعتي يك كشور محسوب 
مي شود، تمايل بســياري از سوي ســرمايه گذاران دولتي و 
خصوصي براي تاسيس مجتمع هاي فولادي از جمله ذوب آهن، 

نورد و... مشاهده مي شود. 
احراميان افزود: باوجود رغبت فراوان ميان سرمايه گذاران در 
اين حوزه، در اغلب طرح هاي 8گانه فــولادي كه اكنون به 7 
طرح كاهش يافته اند، مكان يابي دقيق و مناسبي براي احداث 
مجتمع هاي فولادي صورت نگرفته اســت ضمن اينكه ساير 
كارخانه های فولادي خصوصي و دولتي فعال نيز با اين مشكل 

دست به گريبانند. 
وي در ادامه اظهار كرد: فعالان فولادي بارها بحث بي توجهي 
به مكان يابي و مكان سنجي را مطرح و در اين زمينه اعلام خطر 
كرده اند اما اين موضوع چندان از ســوي مسئولان امر جدي 

گرفته نشده است. 
اين عضو هيات مديره انجمن توليد كنندگان فولاد ضمن اشاره 
به سهل الوصول بودن مكان سنجي براي احداث كارخانه هاي 
فولاد، افزود: در حال حاضر بــازار داخل از محصولات فولادي 
اشباع شــده اســت و اين محصول مازاد مصرف داخل توليد 
مي شود پس درصورت استقبال سرمايه گذاران براي توليد آهن 
اسفنجي يا هربخش از زنجيره توليد فولاد، درابتدا بايد برنامه اي 

براي صادرات و شناخت بازارهاي خارجي طراحي شود. 
احراميان ادامه داد: فعاليت در بخش صادرات نيازمند احداث 
كارخانه در نزديكي مرزهاي آبي به ويژه آب هاي آزاد اســت 
زيرا در غير اين صورت، ســرمايه گذاري در حوزه فولاد توجيه 
اقتصادي ندارد. وي ادامه داد: تجربه 10 ســال گذشته نشان 
داده است كه ورود سرمايه گذاران به حوزه فولاد بدون بررسي 
و تحقيقات لازم درحوزه مكان يابي و مكان سنجي بوده است 
اما هم اكنون مهم ترين مساله اي كه بايد موردتوجه قرار بگيرد، 

بحث كاهش هزينه هاي حمل و نقل منابع آبي و ذخاير معدني 
است.

 
  حوزه فولاد کشور نیازمند تدوین سند چشم انداز

محمدبياتيان؛ عضو كميسيون صنايع و معادن مجلس شوراي 
اسلامي ضمن انتقاد از نبود استراتژي مشخص در زمينه توسعه 
صنعت و معدن كشور گفت: متاسفانه استان ها و مناطق مختلف 
كشور نقشه راه مشخصي در بخش صنعت و معدن ندارند كه 
در اين زمينه مي توان به تجربه تلخ احداث ذوب آهن اصفهان و 

مشكلات ايجاد شده در پي احداث اين مجتمع در كنار منابع 
آبي منطقه اشاره كرد. 

بياتيان ادامه داد: درحال حاضر آنچه مهم به نظر مي رسد احداث 
كارخانه هاي فولادي در نزديكي منابع آبي، ذخاير معدني و تهيه 
زيرساخت هاي مناسب دراين مناطق است. به عنوان نمونه استاني 
مانند گيلان زيرســاخت ريلي لازم را براي حمل و نقل ندارد و 
ساخت كارخانه فولاد دراين اســتان توصيه نمي شود. نماينده 
مردم بيجار در مجلس شوراي اسلامي ضمن پيشنهاد به وزارت 
صنعت، معدن و تجارت براي تدوين نقشــه راه در حوزه فولاد 

گفت: اين وزارتخانه بايد هرچه سريع تر براي تمامي حوزه هاي 
صنعتي و معدني سند چشــم انداز تدوين كند زيرا هم اكنون در 
بسياري از صنايع به دليل وجود اقدامات سليقه اي شاهد ساخت 
مجتمع هاي صنعتي و معدني هستيم كه علاوه بر نبود اقدامات 
كارشناسي لازم، صرفه اقتصادي نيز به همراه ندارند. بياتيان افزود: 
در صورتي كه بازار داخلي از محصولات فولادي اشباع شود براي 
صادرات در اين حوزه نيز بايد بحث نيازسنجي جدي گرفته شود 
زيرا تجربيات موجود در زمينه صادرات فرش، كاشــي و... نشان 
داده است كه نبود كارشناسي در زمينه نيازسنجي و تشخيص 

نادرســت مقاصد هدف، شكســت در بازار داخلي را نيز موجب 
مي شود.   اين عضو كميسيون صنايع و معادن مجلس در پايان 
گفت: با توجه به مشكلات موجود در حوزه صنعت و معدن كشور 
و نبود استراتژي لازم در اين زمينه، حدود 150 نفر از نمايندگان 
مجلس شوراي اسلامي تذكري را براي ارائه به وزيرصنعت، معدن 
و تجارت آماده كرده اند كه در آينده نزديك اين تذكر را در صحن 
علني مجلس مطرح مي كنند تا بر اين اســاس ايــن وزارتخانه 
 هرچه ســريع تر ســند چشــم اندازي را براي اين حوزه تدوين

 كند. 

»كسبوكار«ازنيازصنعتفولادگزارشمیدهد

راه صادرات فولاد دسترسی به آب های آزاد است
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برگزاری نشست بصیرتی ۱۳ آبان 
در شرکت گاز مازندران

نشســت بصیرتی روز ۱۳ آبان با ســخنرانی 
حجــت الاســام والمســلمین موحــد در 
 نمازخانه اداره مرکزی شــرکت گاز مازندران 
برگزار شد. وی در ابتدا به روحیه استکباری و 
استعماری آمریکا اشاره کرد و گفت: انقاب 
اســامی یک ماهیت ضد استکباری دارد و با 
هر کشوری که مستکبر باشــد می جنگد و 
چون آمریکا در راس کشــور های استکباری 
است با آن مبارزه می کند. امام جمعه موقت 
نکا در ادامه افزود: در ۱۳ آبان ۴۳ امام خمینی 
)ره( را به ترکیه تبعید کردند و دانشــجویان 
چند ســال بعــد در روز ۱۳ آبــان ۵۷ علیه 
سیاستهای آمریکا تظاهرات کردند که دانش 
آموزان نیز در این تظاهرات حضور داشــتند. 
امام خمینی )ره( روز ۱۳ آبــان را به نام یوم 
 الله، روز مبارزه با اســتکبار و روز دانش آموز 
نامیدند. حجت الاسام موحد در پایان روحیه 
استکبارســتیزی مردم ایران را مطرح کرد و 
گفت: سنت الهی اســت که جلوی مستکبر 

بایستی، کم می آورد.

رئیس شورای شهر کمالشهر:
 راه اندازی ایســتگاه متــرو یکی از 
موضوعات مهم شهری کمالشهر است

لیا رضوانی - رئیس شورای شهر کمالشهر گفت: 
احداث و تکمیل ایستگاه مترو در کمالشهر باعث 
تقویت حمل و نقل عمومی در این شهر می شود. 
به گزارش روابط عمومی شــورای اسامی شهر 
کمالشهر ،محسن افشــار با بیان اینکه راه اندازی 
ایســتگاه مترو یکی از موضوعات مهم شــهری 
کمالشهر است،افزود: این پروژه که سال ها مطالبه 
اصلی شــهروندان بوده، مشــاور و جانمایی آن 
مشخص شده و شورای ترافیک هم مجوز ایستگاه 
مترو کمالشهر را صادر کرده است. وی ادامه داد: 
این موضوع که یک پروژه ملی به حساب می آید، 
در حال حاضر نیازمند این اســت که مســئولان 
بالادستی کار را جمع بندی کرده و شکل اجرای 
آن را مشخص کنند. افشار با اشاره به اینکه با توجه 
به ضعیف بودن توان ناوگان حمل و نقل عمومی 
در کمالشــهر، احداث و تکمیل این ایستگاه در 
حل مشکات ترافیکی و سهولت تردد شهروندان 
موثر خواهد بود،گفت: در مورد گسترش حمل و 
نقل عمومی برای اختصــاص اتوبوس مورد نیاز، 
قراردادی با شهرداری کرج داریم که بر مبنای آن 
۱۱ تا ۳۰ دستگاه اتوبوس در روز باید به کمالشهر 
اعزام شود اما این تعداد شش یا هفت دستگاه در 
روز است. رئیس شورای شهر کمالشهر خاطرنشان 
کرد: دلیلی کــه برای محدودیــت در اختصاص 
اتوبوس به کمالشــهر عنوان می شود، مشکاتی 
نظیر کمبود خودرو و یا راننده است که باعث شده 
به قرارداد پایبند نباشند. اما با پیگیری های شورای 
اســامی کمالشــهر و تاش مدیرعامل سازمان 
حمل و نقل عمومی سه دستگاه دیگر برای خدمت 

رسانی اضافه شده است.

گامی مهم در جهت پایش دقیق تر شبكه انتقال گاز؛
 راه اندازی سیستم تلمتری در 

ایستگاه کنترل فشار تفت
به گزارش روابط عمومی منطقه دو عملیات انتقال 
گاز ایران، اسدالله مهری با بیان این خبر گفت: این 
اقدام مهم، امکان ارسال لحظه ای اطاعات فشار، 
دبی و سایر پارامترهای گاز به مرکز دیسپچینگ 
را فراهم کرده و به پایداری شبکه انتقال گاز کمک 

شایانی خواهد کرد.
اســدالله مهری افــزود: پیــش از ایــن، امکان 
اندازه گیری دقیق جریان گاز مصرفی در ایستگاه 
کنترل فشار تفت و ارسال آن به مرکز کنترل وجود 
نداشت. با راه اندازی این سیستم، اکنون می توانیم 
به صورت لحظه ای از وضعیت جریان گاز و سایر 

پارامترهای مهم مطلع شویم.
وی بر اهمیت این دســتاورد تاکید کرد و گفت: 
انتقال بــه موقع و دقیــق اطاعات بــه مرکز 
دیسپچینگ، امکان مدیریت بهتر شبکه گاز را 
فراهم کرده و به ویژه در زمان های پیک مصرف، به 

پایداری شبکه کمک خواهد کرد.
اسدالله مهری همچنین به خودکفایی منطقه در 
اجرای این پروژه اشاره کرد و گفت: تمامی مراحل 
نصب، برنامه ریزی و راه اندازی این سیستم توسط 
کارشناسان متخصص واحد ارتباطات و فناوری 
اطاعات منطقه انجام شده است و این امر نشان 

از توانمندی بالای نیروهای داخلی منطقه دارد.
با راه اندازی این سیستم، منطقه دو عملیات انتقال 
گاز ایران گام مهمی در جهت ارتقای سطح پایش 

و کنترل شبکه گاز برداشته است.

روح الــه عبدالعلــی زاده 
- تبریز ؛قائــم مقام رئیس 
بنیاد ملی نخبگان کشــور 
گفــت: نبایــد در تهران و 
پشــت درهای بسته برای 
استان های دیگر تصمیم 
گرفت بلکه باید متناسب با شرایط و ظرفیت های 

آنها، تصمیمات لازم را اتخاذ کرد.
 سعید خدایگان در نشســت اعضای کارگروه های 
بنیاد ملی نخبگان آذربایجان شرقی اظهار کرد: به 
عنوان مثال بنیاد نخبگان آذربایجان شرقی بیش از 
۲هزار و ۵۰۰ عضو دارد و ظرفیت بســیار مناسبی 
برای توسعه است و باید متناسب با این ظرفیت برای 

این استان تصمیم گیری شود.
وی افزود: بنیــاد ملی نخبــگان دارای ۲ معاونت 
مستعدان و آینده سازان و سرآمدان و نخبگان است 
که معاونت اول مربوط به دانش آموزان و دانشجویان 
و معاونــت دوم مربوط به اســاتید، دانشــگاهیان 
و نوآوران اســت، که در دوره هــای قبل معاونت 
سرآمدان مورد غفلت واقع شده که به دنبال احیا آن 

در دوره فعلی هستیم.
خدایگان بــا بیان اینکه آیین نامه مســیر نخبگی 
اشکالات اساسی دارد، گفت: در صدد رفع اشکالات 
و همچنین امیدآفرینی در جامعه هستیم، چرا که 
در فضای نخبگی یک ناتــرازی وجود دارد، گاهی 
به یک بخش بیشتر توجه می شود و بخشی از قلم 

می افتد که باید این ناترازی را از بین ببریم. وی با 
اشاره به موضوع مهاجرت نخبگان و اساتید علمی از 
کشور، گفت: ایجاد امید و امیدآفرینی در جامعه به 
طور یقین این مشکل را رفع و معکوس خواهد کرد.

قائم مقام رئیس بنیاد ملی نخبگان کشور از اصاح 
کارگروه های بنیاد ملی نخبگان و ایجاد رشته های 
جدید خبر داد و گفــت: در ســالجاری از اجرای 
طرح هایی که ممکن بود اثرات بدی داشــته باشد 
جلوگیری کردیم تا از صاحب نظــران برای ادامه 
این طرح ها نظر جمعی و فکری بگیریم تا بهترین 

خروجی را داشته باشیم.
به عنوان مثال طرح شهید شهریاری در وزارتخانه 
های بهداشــت و علوم مطرح و پیگیری گردید تا 
نخبگان در صورت قبولــی در آن برای پذیرش در 
هیئت علمی به این ۲ وزارت معرفی شــوند که با 
استقبال وزارت بهداشــت و مخالفت وزارت علوم 

مواجه شد.
خدایگان با بیان اینکه تامین مسکن نخبگان یکی از 
برنامه های اصلی بنیاد است، گفت: راه های مختلفی 
برای تامین مسکن نخبگان وجود دارد که یکی از 
این روش ها تامین زمین از دانشــگاه یا ارگان های 
دیگر و ســاخت آن به کمک بنیاد ملی نخبگان در 

استان ها است.
وی همچنین بر اهمیت ارتباط صنایع با شرکت های 
دانش بنیان و طرح های نخبگان تاکید کرد و گفت: 
هرچند مقاومت هایی در ایــن زمینه وجود دارد و 
صنایع بیشتر در حالت  سنتی اداره می شود اما در 
نهایت صنایع باید از حالت ســنتی خارج شده و با 

نخبگان و شرکت های دانش بنیان همکاری کنند.
خدایگان بر اهمیــت بخش بانــوان در بنیاد ملی 
نخبگان تاکید کرد و افزود: طرح صیاد شــیرازی 
برای معافیت نخبگان مرد از سربازی اجرا می شود و 
ما به دنبال تعریف طرحی معادل برای بانوان نخبه 

نیز هستیم.
وی گفت: بنیاد ملی نخبگان حمایت از شرکت های 
دانش بنیــان و فــارغ التحصیل دانشــگاهی را از 
اولویت های خود قرار داده و بر این اساس حلقه های 

حل مسئله را دایر کرده است.
زندی رئیس بنیاد نخبگان آذربایجان شــرقی نیز 
در این نشســت ضمن تشــکر از حضور قائم مقام 
رئیس بنیاد نخبگان و معرفی مدیران کارگروه های 
تخصصی بنیاد نخبگان اســتان، گفت: سال آینده 
انشاالله سال اثربخشی این کارگروه های تخصصی 
است که در یکسال اخیر این کارگروه ها با برگزاری 
جلسات مختلف در راستای نخبگه گماری رو به جلو 

گام برداشته اند.
زندی هدف اصلــی بنیاد نخبگان را شناســایی و 
حمایت از نخبگان و نخبه گماری دانست و افزود: 
برنامه ریزی برای نخبه گماری لازمه رشد است و 
این یعنی اســتفاده و بکارگیری از  توان و ظرفیت 
نخبگان برای توســعه کشــور، که در راستای این 
ماموریــت در بنیــاد نخبگان آذربایجان شــرقی 

کارگروه های تخصصی شکل گرفته است.
وی گفت: بــرای تاثیر گذاری نخبــگان باید افراد 
متخصص هر رشته در کارگروه های تخصصی گرد 
هم آیند تا با مجموعه ای از افراد خبره و متخصص 

و ایجــاد کمیته های زیر مجموعه خود ســعی در 
شناسایی چالش ها در زمینه تخصصی خود و رفع 

آنها باشند.
وی خاطر نشان کرد: بنیاد نخبگان آذربایجان شرقی 
در راستای شبکه سازی نخبگانی و توجه به فضای 
بین رشته ای خواستار هم افزایی بین کارگروه های 
تخصصی نخبگانی اســت تا حرکت توسعه ای در 
راستای استفاده از ظرفیت نخبگانی بیش از پیش 

پر رنگ تر شود.
زندی با تاکیــد بر ظرفیت عظیم موجــود در این 
کارگروه های تخصصی گفــت: این ظرفیت باید از 
شکل نمادین خارج شده و اثر گذاری آن قابل لمس 

باشد تا بتوان به دیگر استان ها نیز تعمیم داد. وی 
افزود: کارگروه های تخصصی نخبگانی در اصل باید 
اتاق فکر در استان ها باشند تا در اداره کشور بتوان به 

مجموعه ای قوی و صاحب فکر رجوع کرد.
در این نشســت مدیران کارگروه هــای بنیاد ملی 
نخبگان آذربایجان شرقی: موسســه غیرانتفاعی 
خیرین، استقال مس آذربایجان، روابط عمومی، 
رباتیک، پزشکی، محیط زیست و مدیریت توسعه 
پایدار، صنعت، معمــاری، بیوتکنولوژی، مدیریت 
منابع آب، برق، عمران، امور بانــوان، مناطق آزاد، 
دانشــجویی و دانش آموزی به طرح مشــکات و 

پیشنهادات خود پرداختند.

قائم مقام رئیس بنیاد ملی نخبگان کشور ؛

رابطه بین صنعت و نخبگان باید گسترش یابد

  ایام- مدیرعامل شرکت گاز ایام از آغاز طرح پایش مصرف گاز در سطح ادارات استان 
خبر داد و گفت: این طرح با هدف صرفه جویی در مصرف، مدیریت انرژی و کنترل میزان 

مصرف گاز در ادارات و سازمان های دولتی استان آغاز شده است.

محمود کشاورز با اشــاره به اینکه این طرح از ۸ آبان ماه سال جاری تا پایان اسفند ماه 
ادامه دارد، اظهار داشت: این طرح به منظور کاهش ۲۰ درصدی مصرف گاز در ادارات و 

سازمان ها در حال اجراست.
وی افزود: با شــروع فصل ســرما، برودت هوا، ورود جبهه هوای سرد و افزایش مصرف 
 گاز در کشــور؛ شــرکت گاز ایام اقــدام به تشــکیل اکیپ های پایــش مصرف گاز 

نموده است.
مدیرعامل شرکت گاز ایام بر ضرورت صرفه   جویی مشترکین خانگی، تجاری و اداری 
در مصرف گاز در سطح استان تأکید و تصریح کرد: این شرکت در انجام رسالت سازمانی 
و مسئولیت اجتماعی خود، با مشارکت نیروهای حوزه بهره برداری و بسیج گاز، دمای 

رفاه را در ادارات استان رصد کرده و از نزدیک مورد پایش قرار می دهد.
کشاورز با بیان اینکه این اکیپ  ها به صورت مستمر در ساعات کاری ایام هفته و نیز در 
تعطیات پایان هفته مصرف گاز و رعایت دمای رفاه در ادارات و ساختمان های دولتی را 
پایش می کنند، گفت: در صورت عدم رعایت صرفه جویی در مصرف یا عدم رعایت دمای 

رفاه، در مرحله اول اخطار کتبی به این ادارات اباغ می شود.
وی بیان داشــت: در مرحله بعد و در صورت عدم رعایت مصرف، لیست اداراتی که در 
مصرف گاز صرفه جویی نکنند به اســتانداری اعام و در مراحل بعــدی برابر قوانین و 

مقررات مربوطه رفتار خواهد شد.

مدیرعامل شــرکت گاز ایام از مدیران ادارات خواست که وسایل گرمایشی سازمان ها 
یک ساعت قبل از اتمام ساعت کاری و نیز در تعطیات آخر هفته خاموش کنند تا سایر 

هموطنان بتوانند از نعمت گاز برخوردار باشند
وی به پایداری جریان گاز در این فصل از سال اشاره کرد و اظهار داشت: با بسترسازی و 
تقویت زیرساخت های خطوط انتقال و شبکه گازرسانی، روند تداوم خدمت رسانی به 
مردم استان از وضعیت مطلوبی برخوردار بوده و امیدواریم امسال و با اجرای تمهیدات 

لازم هیچگونه قطع گاز نداشته باشیم.
کشــاورز تصریح کرد: با افزایش برودت هوا و افزایش مصارف گاز طبیعی در چند ماهه 
فصل سرد سال، صرفه جویی در مصرف این حامل انرژی بسیار مهم بوده و مشترکین 
با رعایت الگوی مصرف بهینه و رعایت دمای رفاه” ۱۸ درجه سانتیگراد” در راه رو های 
ادارات و ۲۰ درجه سانتیگراد در اتاق ها و سالن های جلسات ادارات و ۱۸ الی ۲۱ درجه 
سانتیگراد برای منازل مسکونی شرکت گاز استان ایام را در ارائه خدمات مستمر یاری 

دهند.
مدیرعامل شرکت گاز استان در پایان افزود: در صورت عدم رعایت الگوی مصرف توسط 
مشترکین، شرکت گاز استان در جهت حفظ پایداری جریان گاز مشترکین خانگی در 
اقصی نقاط استان، بر اساس دســتورالعمل های اباغی نسبت به اعمال محدودیت در 

مصرف گاز برای صنایع پرمصرف و در نهایت واحد های تجاری اقدام خواهد نمود.

 سرپرست شــرکت گاز مازندران اعام کرد که این شــرکت برای تأمین پایدار گاز در 
زمستان امسال آمادگی کامل دارد.

 به گزارش روابط عمومی شرکت گاز استان مازندران، هژبر جوادی در همایش آمادگی 
سوخت زمستانی ادارات گازرســانی غرب مازندران گفت: در یک برنامه ریزی منسجم 
تصمیم داریم همه روستاهایی را که به دلیل موقعیت سخت کوهستانی هنوز گازرسانی 
نشده اند از این نعمت بهره مند کنیم تا به زودی اســتان مازندران را منطقه سبز اعام 

نمائیم.
 وی با اشاره به اینکه محدودیت هایی را در نیروگاه ها، صنایع سیمان و فولاد برقرار شد 
گفت: امیدواریم بتوانیم سوخت مورد نیاز صنایع عمده و نیروگاه ها را تامین کنیم، زیرا 
تأمین نکردن ســوخت این دو بخش، تبعات دیگری مانند آلودگی محیط زیست نیز 
خواهد داشــت، در واقع، هر قدر مصرف خانگی بهینه باشــد، به حوزه فعالیت صنایع 

کمک کرده ایم.

 جوادی با تأکید بر لزوم عزم همگانی برای فرهنگ ســازی در زمینه مصرف گاز، تاکید 
کرد: امسال نیز شرایط ما به لحاظ تولید و مصرف مطلوب نیست و برای پایداری شبکه 

مجبوریم محدودیت هایی را اعمال کنیم تا بتوانیم از فصل سرد عبور کنیم.
 وی تأمین پایدار گاز بخش خانگی حتی در دورترین نقاط استان را اولویت و خط قرمز 
شرکت گاز دانست و اظهار کرد: تاش شبانه روزی همکارانم در شرکت گاز، سبب شده 
است تاکنون شاهد افت فشار یا قطعی گاز در این بخش نباشیم و به یاری خدا این مهم 

تا پایان سال اولویت ما خواهد بود.
 سرپرست شرکت گاز مازندران تأکید کرد: با وجود این، هم وطنان باید این نکته را مد 
نظر داشته باشند که هر چند ما دارای ذخایر عظیم گاز هستیم و مشکلی هم برای تأمین 
گاز مصرفی بخش خانگی و تجاری نداریم، اما حتماً باید از این نعمت خدادادی بهینه 
استفاده کنیم و آن را هدر ندهیم، ضمن آنکه با این کار می توانیم این نعمت خدادادی را 

برای نسل های آتی نیز حفظ کنیم.

 ایــام- منوچهر کرمیــان" با بیــان اینکــه در طول چند ســال گذشــته تاکنون 
مقــام معظــم رهبــری توجــه ویــژه ای بــه تولیــد داشــته و در نامگــذاری هر 
ســال بر تولید داخلــی تأکید شــده اســت، افــزود: بیــش از ۷۰ درصــد کالای 
 مــورد نیــاز خریداری شــده ایــن شــرکت، از تولیــد کننــدگان داخلــی تامین

 شده است
رئیس امور کالای شــرکت پالایش گاز ایام با اشــاره به ایتنکه خرید تولیدات داخلی 
اولویت اصلی این پالایشگاه است،گفت: در نیمه نخست امسال ۷۰ درصد کالاهای مورد 

نیاز این پالایشگاه از تولید کنندگان داخلی تأمین شده است.
“منوچهر کرمیان” با بیان اینکه در طول چند سال گذشته تاکنون مقام معظم رهبری 
توجه ویژه ای به تولید داشته و در نامگذاری هر سال بر تولید داخلی تأکید شده است، 

افزود: بیش از ۷۰ درصد کالای مورد نیاز خریداری شده این شرکت، از تولید کنندگان 
داخلی تامین شده است.

وی، اظهار داشــت: به منظور کمک به تولیدات داخلی و همچنین دور زدن تحریم ها 
اقدامات قابل قبولی در راســتای تأمین کالا از شرکت های دانش بنیان و داخلی انجام 

شده است.
وی ادامه داد: برای شناسایی و بهره مند سازی از شرکت های داخلی با اعام فراخوان 
در برخی از زمینه های مورد نیاز در این پالایشــگاه و بازدید از توانایی آن شرکت ها در 
جلسه های خودکفایی صاحیت آنها مورد بررسی قرار گرفته و از توانایی های آنها در 

خریدها استفاده شده است.
رئیس امور کالای شرکت پالایش گاز ایام تصریح کرد: این امر عاوه بر حمایت از تولید 

داخلی، صرفه جویی قابل توجه ارزی برای این پالایشگاه و کشور به همراه داشته است.
کرمیان ادامه داد: در راستای تحقق فرمایشــات مقام معظم رهبری )مدظله العالی ( 
و در راســتای رونق تولید و حمایت از کالای ایرانی، مطابــق برنامه  ریزی های صورت 
 گرفته و با همکاری واحد های ذیربط تاش شد که خرید کالای داخلی در اولویت اول 

قرار گیرد.
رئیس امور کالای شرکت پالایش گاز ایام اظهار داشت: در طول شش ماهه اول سال 

جاری بیش از ۹۶ شرکت دانش بنیان داخلی شناسایی شده است.
کرمیان افزود: در نیمه نخست امسال در راســتای پایداری تولید یک هزارو ۲۵۲ قلم 
کالا برای استفاده در سایت شرکت و سایر واحدهای پشتیبانی از انبار خارج و مصرف 

شده است.

ذبیح الله حسن شاهی جانشین قرارگاه الکترونیک سازمان پدافند غیرعامل کشور همراه 
با قدیمی معاون خود از اماکن عملیاتی اداره کل بنادر و دریانوردی استان بوشهر بازدید 

کرد. 
به گزارش روابط عمومی، مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر در حاشیه این بازدید 
اظهار کرد: این اداره کل همواره تاش کرده تا با توجه به استانداردهای مدیریت بحران و 

طرح های تفصیلی پدافند غیرعامل، آمادگی خود را در برابر بحران ها ارتقاء دهد.
محمد شکیبی نسب افزود: همچنین ایمن ســازی محوطه های بندری و حوزه دریایی 

به عنوان بخشی از این اقدامات برای کاهش آسیب های احتمالی صورت گرفته است.

وی همچنین به اســتفاده از سیســتم فرماندهی ســانحه )ICS( به عنــوان یکی از 
دستاوردهای نوین این اداره اشاره کرد. شکیبی نســب افزود: این سیستم همواره و در 
شرایط مختلف به اداره کل بنادر و دریانوردی استان بوشهر کمک کرده و به عنوان ابزاری 

کلیدی در جهت کنترل، مدیریت و بهبود شرایط اضطراری به کار گرفته شده است.
وی عنوان کرد: سیستم ICS با توجه به ویژگی های کاربردی و امکان یکپارچه سازی آن 
با دیگر سامانه های حفاظتی و مدیریتی، در آینده نیز نقشی مؤثر در برنامه های پدافند 

غیرعامل اداره کل بنادر و دریانوردی بوشهر ایفا خواهد کرد.
شکیبی نسب افزود: در سیستم ICS شــرح وظایف کلیه فرایندهای درگیر در مواقع 

اضطراری مشخص است و این سیســتم به مدیریت شرایط اضطراری کمک و نقش ها 
و مسئولیت ها را شفاف می کند. جانشین قرارگاه الکترونیک سازمان پدافند غیرعامل 
کشور نیز ضمن ابراز رضایت از اقدامات انجام شده تأکید کرد: توجه به پدافند غیرعامل 
در بنادر و دریانوردی، به عنوان یکی از زیرساخت های مهم اقتصادی و راهبردی کشور، 

ضرورتی اجتناب ناپذیر است.
ذبیح الله حسن شاهی عنوان کرد: سازمان پدافند غیرعامل کشور با  همراهی دستگاه های 
اجرایی مرتبط، همواره در تاش است تا زیرســاخت های حیاتی کشور از جمله بنادر، 

با آخرین استانداردها و دستورالعمل های ایمنی و پدافند غیرعامل تطبیق داده شوند.

استان ها
News kasbokar@gmail.com

مدیرعامل شرکت گاز ایلام: آغاز طرح پایش مصرف گاز در سطح ادارات استان ایلام

سرپرست شرکت گاز مازندران اعلام کرد؛ شرکت گاز مازندران برای تأمین پایدار گاز خانگی در زمستان آماده است

بیش از ۷۰ درصد کالاهای مورد نیاز پالایشگاه گاز ایلام از ظرفیت داخلی تأمین می شود

بازدید جانشین قرارگاه الكترونیک سازمان پدافند غیرعامل کشور از اداره کل بنادر و دریانوردی بوشهر 

خبر

استان ها
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آگهي تجدید مناقصه و ارزیابی کیفی
نوبت اول

شماره آگهی مناقصه در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت:  2003005669000151
نوع فراخوان : ارزیابی کیفی و مناقصه عمومی یک مرحله ای 

شرکت آبفا استان فارس در نظر دارد از طریق ارزیابی کیفی و مناقصه عمومي یک مر حله اي نسبت به انتخاب پیمانکاران واجد 
شرایط  با رتبه حداقل  5 در رشته کاوشهای زمینی  جهت پروژه عملیات اجرای حفر یک حلقه چاه در روستای نجف آباد مرکزی شهرستان فیروزآباد   

اقدام نماید .
 1(محل پروژه : شهرستان فیروزآباد           

2(مدت اجرا ء پروژه : 4 ماه
3( مبلغ برآورد : 32.740.401.057 ریال

www.setadiran.ir 4(محل اخذ اسناد : سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس
5(تاریخ نهایي اخذ اسناد: 1403/08/23

6(تاریخ نهایي قبول پیشنهادات: 1403/09/07
7(تاریخ کمیسیون بازگشایي پاکات مناقصه  : 1403/09/10  

8(به پیشنهادهاي فاقد امضاء ،مشروط،مخدوش و پیشنهاداتي که بعد از انقضاء مدت مقرردر مناقصه ارائه شود ترتیب اثر داده نخواهد شد.
9(مبلغ تضمین شرکت در مناقصه 1.638.000.000 ریال . .    شماره شبا جهت اخذ ضمانتنامه 

IR 080100004001123207145476           شناسه ملی 10530171429
10( قیمت اسناد 2000000 )ریال( به حساب 0111930032008 بانک صادرات به شناســه پرداخت    13132990014005بنام شرکت آب و 

فاضلاب استان فارس که حتما از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت انجام پذیرد.
11(اعتبارات طرح از محل تملک دارائیهای سرمایه ای مي باشد.

12(نوع تضمین شرکت در مناقصه:ضمانت نامه بانکي )شرکت در فرآیند ارجاع کار( در وجه شرکت آب و فاضلاب استان فارس.)سه ماه اعتبار(
13(سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسنادمناقصه درج شده است.

14( هزینه درج دو تا سه نوبت آگهی در روزنامه کثیرالانتشار به عهده برنده مناقصه می باشد .
15( این آگهی در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir ثبت گردیده فقط پاکاتی قابل قبول و بازگشایی است که شرکت 
کننده )مناقصه گر( کلیه مدارک را در سامانه بارگذاری و پیشنهاد قیمت را ارائه نموده باشد،  پاکت الف شامل ضمانتنامه شرکت در فرآیند ارجاع کار بایستی 

قبل از اتمام ساعت تحویل اسناد در سامانه تدارکات دولت تحویل دبیرخانه شرکت آب و فاضلاب استان فارس به آدرس زیر گردد.
آدرس : شیراز – میدان مطهری – بلوار شهید قدوسی غربی- شرکت آب و فاضلاب استان فارس –

تلفن :5-38435152  نمابر : 38435166
وب سایت جهت باز بیني آگهي مناقصه www.abfa-fars.ir مي باشد.

شركت آبفا استان فارس
تاریخ آگهي نوبت اول 1403/08/19 و نوبت دوم 1403/08/21

شناسه آگهی 1822265

احداث الحاقیه سالن كنفرانس ملارد در دست اجرا
پروژه الحاقیه سالن کنفرانس ناحیه مقاومت بسیج و سپاه 
ملارد به همت کارشناسان عمرانی شــهرداری ملارد با 
شتاب بیشتری در دست احداث و تکمیل است. مهندس 
بهمنی، شهردار ملارد، در این رابطه اظهار داشت: احداث 
این سالن کنفرانس به منظور ارتقاء کیفیت در ارائه خدمات 
به شهروندان و خدمات رسانی مطلوب در دست اجرا است.

 وی افزود: عملیات احداث و تکمیل پروژه الحاقیه سالن 
کنفرانس ناحیه مقاومت بسیج و سپاه به همت کارشناسان 
عمرانی شــهرداری ملارد با جدیت و شتاب مضاعفی در 
دست اجرا قرار دارد. این پروژه به عنوان یکی از مهم ترین 
اقدامات شــهرداری ملارد، نقش بســزایی در توســعه 
زیرساخت های شهری و افزایش کیفیت خدمات رسانی 

به شهروندان ایفا خواهد کرد. 
شهردار ملارد همچنین بر اهمیت تسریع در تکمیل این 
پروژه تأکید کرد و اظهار داشت: با اجرای موفق این طرح، 
گامی مؤثر در جهت توسعه و آبادانی شهر ملارد برداشته 

خواهد شد.

اهدا لوح سپاس به شهروند فداكار
محمد بهمنی شــهردار ملارد  طی مراسمی از شهروند 
فداکار، امیــر فلاحی بــه دلیل اقــدام شــجاعانه و از 
خودگذشتگی در حادثه سقوط پل هوایی جاده چیتگر 

تقدیر و تشکر کرد. این شهروند با عمل به موقع و مسئولانه 
خود، درکنار پرسنل آتش نشانی نقش مهمی در بازگشایی 

این محور مواصلاتی ایفا کرده است.
در این مراسم، شهردار با اهدای لوح تقدیر ، از این شهروند 
به عنوان الگویی برای دیگران یاد کرد و بر اهمیت مشارکت 
و همکاری شهروندان در بهبود شرایط جامعه تأکید نمود.

لازم به ذکر است این اقدام شجاعانه نشان دهنده روحیه 
همبســتگی و مســئولیت پذیری در میان شهروندان 
شهرملارد است و امید است که این تقدیر، انگیزه ای برای 

دیگران در جهت انجام اعمال نیک و مسئولانه باشد.

با حکم دادستان ملارد انجام گرفت :
پلمپ و جمع آوری ضایعات فروشی های غیر مجاز 

در شهر ملارد
در راســتای ســاماندهی صنوف مزاحم و مرتفع شدن 
مطالبات مردمی در راستای حقوق عامه با حکم دادستان 
ملارد تمامی ضایعات فروشی های غیر مجاز در خیابانهای 
شــهید مطهری و خیابان کشاورزان شــهر ملارد جمع 

آوری شد.
محمد بهمنی شــهردار ملارد با اعلام این خبر گفت : از 
معضلات   و مشکلات اصلی شهرهای رو به توسعه ظهور و 
رشد قارچ گونه ضایعات فروشی های غیر مجاز در برخی 
از نقاط سطح شهر است که نه تنها باعث نازیبایی بصری 
می شود بلکه بواسطه عدم مجوز دار بودن این مراکز ، هیچ 
نظارتی بر روی آنها انجام نمی گیرد و نارضایتی هایی را نیز 

در بین شهروندان ایجاد می نماید.
وی افزود : در این راستا و به منظور اجرای حکم دادستان 
محترم شــهر ملارد و با هدف رفع مطالبــات مردمی و 
همچنین ساماندهی این صنوف مزاحم تمامی این مراکز 
که در خیابان مطهری و معلم هر روز شاهد رشد و افزایش 

آنها بودیم جمع آوری و پلمپ گردید
وی در پایان خاطر نشان کرد: این طرح در کل شهر به اجرا 
در خواهد آمد و از مردم شریف و قدردان شهر نیز انتظار 
داریم در اجرای درست این طرح با اطلاع رسانی به سامانه 

137 خدمتگزاران خود را یاری نمایند.

باهدف بهسازی و ساماندهی معابر شهرملارد؛
آغاز عملیات عمرانی جدول گذاری در كوچه شهید 

رضا ترک در خیابان ۱۲ متری بهاره
علی زرگر از اجرای عملیات عمرانی جدول گذاری کوچه 
شهید رضا ترک ، در راستای بهسازی و ساماندهی معابر و 

هدایت آبهای سطحی خبر داد.
علی زرگر معاون امور زیربنایی و امور ترافیک شهری بیان 
کرد: با هدف ساماندهی معابر و نهرهای سطح شهر، اجرای 
عملیات عمرانی جدول گذاری در کوچه شهید رضا ترک 
واقع در خیابــان 12 متری بهاره با نظارت کارشناســان 

عمرانی به مرحله اجرا رسید.
وی در پایان، ابراز داشت: اجرای اینگونه عملیات در سطح 
معابر با هدف ارتقای سطح کیفی معابر و افزایش خدمات 
رســانی مطلوب به شــهروندان و در راستای ساماندهی 
وضعیت آبهای سطحی و جمع آوری فاضلاب انجام می 

گردد.

باحکم دادستان ملارد انجام شد: 
پاک سازی فضای شهری با جمع آوری تابلوهای 

تبلیغاتی مزاحم از سطح شهر ملارد
مهدی عسگریان رئیس سازمان سیما،منظر وفضای سبز 
شهری شــهرداری ملارد از پاکسازی فضای شهری خبر 
داد وگفت : با هدف رضایتمندی شــهروندان به منظور 
حفظ زیبایی شهر و حفظ حقوق عمومی جامعه ومرتفع 
شدن مطالبات مردمی با حکم دادستان ملارد ، تابلوهای 
تبلیغاتی خارج از مغازه ها و صنوف  که موجب سد معبر و 

نازیبایی شهر شده اند جمع آوری و رفع سد معبر گردید.
عســگریان ضمن اشــاره به اقدامات اجرایی در زمینه 
زیباســازی شــهری و جلوگیری از اقدامات ناعادلانه و 
مزاحم در فضای شهر بیان کرد : بمنظور  تأمین و حفظ 

حقوق و منافع عمومی جامعه و با تاکید دادستان محترم 
در راستای برنامه های  اجرایی شهر در زمینه زیباسازی و 
ایجاد تعادل و عدالت  و اطمینان از این که منافع عمومی 
در زیباسازی شهری در نظر گرفته میشود همراه با عوامل 
اجرایی زیباســازی ،  این تابلو ها را جمــع آوری نموده 
 ایم و این اقدام تا حصــول نتیجه لازم همچنــان ادامه 

خواهد داشت.

اتمام عملیات روكش آسفالت خیابان شهید مصیب 
زاده كوچه پنجم 

مهندس زرگر از اتمام عملیات روکش آســفالت خیابان 
شهید مصیب زاده کوچه پنجم خبر داد.

معاون امور زیر بنایی و ترافیک شهرداری ملارد با اعلام این 
خبر اظهار داشت: تسریع در روند اقدامات گسترده ترمیم 
و روکش آسفالت معابر شــهر با رویکرد توسعه متوازن و 
عادلانه محور در دســتور کار مدیریت شهری ملارد قرار 
گرفته است و هم اکنون اجرای عملیات روکش آسفالت 
خیابان شهید مصیب زاده کوچه پنجم به مرحله نهایی 

خود رسید.

اجرای عملیات ســاخت دو باب تجاری واقع در 
آرامستان ملارد

مهندس زرگر از عملیات ساخت دو باب تجاری واقع در 
آرامستان ملارد خبر داد. معاونت امور زیربنایی و ترافیکی 
شهرداری ملارد بیان کرد: در راستای رفاه و ارائه خدمات 
شایسته به شهروندان، عملیات ساخت دو باب تجاری واقع 
در آرامستان این شهر با جدیت انجام می گیرد. علی زرگر در 
پایان عنوان کرد: عملیات ساخت دو باب تجاری و همچنین 

توسعه و احداث قبور جدید جهت ارائه خدمات مطلوب تر 
به شهروندان، به همت مجموعه امور زیربنایی و ترافیکی 

شهرداری ملارد در حال انجام است.

ایمن سازی و اعلام هشدار به رانندگان با نصب علائم 
ترافیکی و گل میخ در معابر شهر ملارد

 علی زرگر، معاون امور زیربنایی و ترافیکی شــهرداری 
ملارد، از آغاز عملیات نصب علائم ترافیکی و گل میخ در 

معابر شهر ملارد خبر داد. 
وی در خصوص این خبــر گفت: این اقدامــات با هدف 
تأمین امنیت جانی، تسهیل در عبور و مرور شهروندان، 
روان سازی ترافیک و کاهش تصادفات رانندگی در دستور 
کار قرار دارد. معاون امور زیربنایی و ترافیکی شــهرداری 
ملارد در ادامه افزود: نصب این علائم و تجهیزات ترافیکی، 
اقدامات مطلوبی را به انجام رسانده و با اجرای آن ، شاهد 
بهبود قابل ملاحظه ای در وضعیت ترافیکی و ایمنی معابر 

خواهیم بود.
 زرگر تأکید کرد: تأمین امنیت جانی شهروندان و کاهش 
تصادفات رانندگی، از اولویت های اصلی ما در شهرداری 
ملارد است و تلاش داریم با برنامه ریزی مناسب و اجرای 
به موقع این طرح ها، شرایط بهتری را برای تمامی رانندگان 

و عابران پیاده فراهم کنیم.
وی در پایان خاطر نشان کرد:این اقدامات به عنوان بخشی 
از برنامه های جامع شهرداری ملارد برای بهبود وضعیت 
ترافیکی و ایمنی معابر شهری محسوب می شود وامیدواریم 
با حمایت و همکاری شهروندان، این پروژه ها به سرعت و 
با کیفیت مطلوب به پایان برسد و موجبات رضایت بیشتر 

شهروندان را فراهم آورد.

ملارد شهری به سوی توسعه و آبادانی

توسعه زیرساخت های شهری با اجرای اقدامات عمرانی در سطح شهر ملارد

راهکار

ماندن در خانه و پول در آوردن شاید چندین 
سال پیش آرزویی بعید به نظر می رسید اما 
این روزها می توان با ماندن در خانه، هم خرج 
زندگی را درآورد و هم در خیلی از هزینه ها از 
جمله پوشــاک و رفت و آمد و... صرفه جویی 
کرد. درباره فوایــد »دورکاری« زیاد گفته اند 
و زیاد شــنیده ایم. بــا هم نگاهــی داریم به 
شغل هایی که می توان در خانه انجام شان داد.

    تدریس خصوصی
فصل تابستان را خیلی از خانواده ها صرف 
تقویت اوضاع درسی بچه های شان می کنند. 
در بــازار پررونــق کلاس های آموزشــی 
رنگارنگ هنوز خیلی ها کلاس خصوصی 
را ترجیح می دهند. حالا اگر شما به عنوان 
یک فرد تحصیل کــرده از مهارت و دانش 

آکادمیکی برخوردار هستید، بهتر است این 
فرصت را از دست ندهید. اولین مشتری های 
شما می توانند بچه های فامیل و همسایه ها 
باشند، البته انتظار دریافت حق التدریس 
چشمگیری نداشته باشید اما کافی است 
یکی از همین شاگردان در جمع دوستانش 
تبلیغ شما را کند. آن وقت است که کسب 

و کار شما به سکه شدن نزدیک می شود.

   كارهای هنری-دستی
همین دو کلمه ساده طیف بسیار وسیعی 
از هنرها را شامل می شود. از شمع سازی، 
خیاطی، ســاخت عروســک پولیشــی، 
زینت آلات برنجی، درســت کــردن انواع 
گل های مصنوعی، تهیه وســایل ســفره 
عقد، چاپ روی پارچه و ساخت جعبه های 

کادویــی گرفته تا پرداختــن به هنرهای 
اصیل تر ایرانی مثل منجوق دوزی و ملیله 
دوزی و فرشــبافی و هر جور کار دســتی 
دیگری که بــه ذهن خلاق شــما خطور 

می کند، می تواند جیب تان را پرپول کند. 

   صنعت زیرزمینی آشپزی
سبک زندگی این روزها که خیلی از خانم ها را سر 
کار فرستاده، باعث می شود تا بیشتر خانم ها در 
خانه انواع سبزی را پاک، خرد و سرخ یا خشک 
کنند، نخودفرنگی و باقالــی و لوبیا پاک کرده 
یا  پیازداغ و سیرداغ و انواع مربا و ترشی و شور 
درســت می کنند. بین خودمان بماند؛ بعضی 
از تازه عروس ها هم هســتند که رنگین بودن 
سفره  شان را مدیون کسانی هستند که تجربه 

آشپزی شان را به صورت عملی می فروشند. 

کارهایی براي بيكار نماندن در خانه

چرا كارمند شما خوب كار نمي كند؟
یک روز کاری دیگر آغاز شده بود؛ تا از در وارد شد، 
مثل همیشه با صدای بلند شروع به پرخاشگری 
کرد اما این بار تعجب مي  کرد که چرا این داد و 
فریادها نتیجه عکس مي دهند و کارمندانش دیگر 
از او حساب نمي برند.  آیا شما هم یک سرپرست 
هستید که آرزو دارید محیط کاری فعال و پویایی 
داشته باشــید اما با این حال نمي دانید چگونه 
باید در کارمندان خود انگیــزه ایجاد کنید؟در 
 این صورت با ما همراه باشــید. کارمندان خوب 
کار نمي کنند. چــون: نیــروی کار باید حوزه 
وظایف و اختیارات مشخص خود را داشته باشد. 
او باید بدانــد که دقیقا برای چــه کاری در این 
سازمان اســت و از او چه انتظاراتی مي رود. به 
عبارت دیگر نیروی کار شــما نباید احســاس 

کند از او اســتفاده کاری مي شــود و شــما از 
او انتظارات نامحدودی داریــد. بنابراین اولین 
روزی که یک نیرو را در ســازمان خود مشغول 
به کار مي کنید ابتــدا باید عنوان ســمت او را 
مشخص کنید. باید برای خودتان و او مشخص 
 کنید کــه در مقابل چه توقعاتی بــه او حقوق 
پرداخت مي کنید.  سرپرست، خودش از انگیزه 
کافی برخوردار نیســت: وقتی سرپرست یک 
ســازمان خود انگیزه کافی برای نیل به اهداف 
ارگان تحت مدیریتش ندارد، آیا انتظار مي رود 
کارمندان آن سازمان با رضایت قلبی و علاقه در 
جهت این اهداف بکوشند؟ پاسخ کاملا روشن 
اســت. بنابراین شــما به عنوان یک سرپرست 
ابتدا باید درک درســتی از اهداف ارگان تحت 

سرپرستی خود داشــته و به آنها اعتقاد داشته 
باشــید. بین تلاش و پاداش آنان توازن برقرار 
نیست: همه ما انسان ها خواهان آن هستیم که 
به اندازه تلاشــی که به خرج مي دهیم پاداش 
دریافــت کنیــم. تحقیقات نشــان می دهند 
کارمندان ارگان هایی که احســاس مي کنند 
میزان تلاش و پاداش آنها دارای توازن نیســت 
بیشتر به سردردهای میگرنی، فرسودگی عاطفی 
و شکایات روان تنی و جسمي  دچار مي شوند.  
بدانید رابطه کارمند و کارفرما یک تعامل دوطرفه 
است و در صورتی که شما حقوق کارمندان تان 
را رعایت نکنید و به آنها به اندازه متعادل پاداش 
ندهید، نباید از آنان انتظار داشته باشید که در 

مقابل با جان و دل در محل کار تلاش کنند.


